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Věra Palková je náměstkyní hejtmana

1) Věra Palková při jednání krajského zastupitelstva. 2) Miroslav Novák, náměstek pro dopravu a životní prostředí (zcela vlevo), hejtman Morav-
skoslezského kraje Jaroslav Palas (druhý zleva), náměstkyně hejtmana pro školství Věra Palková (sedící), Jiří Vzientek, náměstek pro cestovní ruch
(vpravo) a další zastupitelé kraje za sociální demokracii v jednací síni krajského úřadu. Foto: František Krejzek

Děti mohou z náměstí posílat poštu přímo Ježíškovi
Poštovní schránka, do níž

mohou děti házet svá vánoč-
ní přání pro Ježíška, bude 
umístěna na náměstí T. G.
Masaryka při vánočních 
trzích, které se budou konat
už v sobotu 29. listopadu od
8 do 17 hodin.

Atmosféra zimy a blížících
se Vánoc, živí kapři v kádi, ko-
ledy, pestré dekorace, stylové
stánky, prodejci v dobovém
oblečení a převážně ručně vy-
ráběné zboží - to vše bude pro-
vázet letošní vánoční trhy. 

Připraven je doprovodný
program Vánoce s Českým
rozhlasem Ostrava, vystoupe-
ní folkové hudby Calata 
s pásmem Vánoční zpově�,
folklórní soubor Vrtek z Opa-
vy a také tanečníci z formace
Kates.

Pro děti je připraveno pro-
mítání pohádkového filmu
Vánoční expres přímo v kino-
sále K3 Bohumín. Jeho začát-
ky jsou v 9, 11, 13 a 15 hodin,
vstupné je symbolických 20
korun. 

(kab)

Hejtmanem Moravskoslezského kraje

pro příští čtyři roky se stal Jaroslav Palas

(ČSSD), čtyři křesla náměstků si pone-

chala ČSSD, dvě funkce obsadí komu-

nisté. Náměstkyní hejtmana pro školství

se stala Věra Palková, místostarostka Bo-

humína (ČSSD). Těsně po jejím zvolení

do funkce jsem se nové náměstkyně hejt-
mana zeptal:

Na politickém žebříčku jste postoupila do
»vyšší soutěže«. Funkce náměstkyně hejtmana
pro školství vám je šita na míru. Zůstala jste
ale také místostarostkou. Myslíte, že se vám
podaří skloubit dohromady tak náročné pozice?

Nebylo pro mě úplně jednoduché roz-
hodnout se, zda přijmout nabídku, abych
v příštích čtyřech letech vykonávala funci
náměstkyně hejtmana pro školství, či ji 
s díky odmítnout. V Bohumíně důvěrně
znám celé město, lidi, s nimiž spolupracu-
ji, sžila jsem se s problémy, které řešíme 
a které před námi stojí. Přiznávám, že prá-
ce mě těší, neomrzela mě ani po 14 letech. 

(Dokončení na str. 8.)

Necelý měsíc po volbách do zastupitelstev kraje zvolili noví zastupitelé na svém 
ustavujícím zasedání 13. listopadu hejtmana kraje, radu kraje a šest náměstků.

Foto: František Krejzek
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víte ,  že . . .

Stejně jako Rafinérský le-
sík by mohl dostat nové po-
jmenování, také na areál bý-
valé Benziny už můžeme za-
pomenout.

Společnost, která staví v těch-
to místech supermarket, do-
končila v minulých dnech vý-
stavbu nové křižovatky. Ta
zjednoduší dopravu v centru
města. Z ulice 9. května zmize-
ly dva železniční přejezdy 
a třetí České dráhy uvedly do
stavu, který odpovídá 21. sto-
letí. Komunikace má již své
vodorovné značení, odbočova-
cí ostrůvek, v místě silného
provozu přechod pro chodce,
ale zejména rovnou vozovku.
V návaznosti na dokončení
výstavby obchodního řetězce
Kaufland byla tato etapa vý-
stavby dokončena v předstihu
před otevřením prodeje. (frk)

Křižovatka u budoucího obchodního centra

Foto: Petr Sobek

Asi nejlepším řešením je cel-
kem známý výrok, že nejlevněj-
ší energie je ta, která se vůbec
nespotřebuje. V podstatě jde o
to, aby jednotlivé domy byly co
nejlépe tepelně odizolovány od
venkovního prostředí a vytápě-
ní bytu bylo schopno pružně
reagovat na požadavky nájem-
ce a venkovní teplotu.

Město se již několik let snaží
postupně minimalizovat u do-
mů v majetku města náklady
na vytápění domů. Nejdříve
začalo modernizovat vytápěcí
soustavu domů výměnou oby-
čejných ventilů u otopných tě-

les za ventily termostatické 
s teplotním čidlem, které jsou
již schopny na základě poža-
davku bydlících
osob vytvořit
téměř v každé
místnosti bytu požadovanou
navolenou teplotu a tak byt
zbytečně nepřetápět. Rovněž 
v rámci úspory nákladů za vy-
tápění se město snaží o urych-
lenou výměnu oken, která roč-
ně spolkne desetimiliónové
částky. Společně s tím se také
nejčastěji zateplují štítové stě-
ny, které mají již od prvotní
výstavby domu sníženou tlouš�-

ku zdiva. Ve vnitřním prostoru
jsou náchylné na vznik plísní.
Vedle těchto stavebních akcí
město Bohumín rovněž pod-
poruje vnější generální opravy
věžových domů, kde je společ-
ně s výměnou oken realizová-
no i zateplení obvodových
stěn a střechy. 

Úplnou no-
vinkou v rámci
snižování ná-

kladů na vytápění, které měs-
to Bohumín začalo realizovat,
je zateplení podlah půdních
prostorů. Smyslem tohoto za-
teplení je jejich odizolování od
podstřešních bytů. Tyto úpra-
vy byly provedeny na ulici Ja-
teční v domech číslo 166, 177,
179, 152, 197, 207, 215, 183,
212, 241, 266, 271, 276, a to
takovým způsobem, že se na

podlahu půdního prostoru do
dřevěného roštu uložila ka-
menná vata o tlouš�ce 12 cm,
která byla zakryta paropro-
pustnou folií. Náklady na rea-
lizaci se pohybovaly kolem 700
tisíc korun. Očekává se poměr-
ně rychlá návratnost investice,
a to asi do dvou let. Je ovlivně-
na poměrně jednoduchým
způsobem zateplení a přede-
vším nízkou cenou kamenné i-
zolační vaty, kterou městu po-
skytla společnost Rockwool, 
a. s. Za toto vstřícné gesto by-
chom chtěli jmenované společ-
nosti poděkovat. Peníze ušetře-
né díky zateplení však nezíská
zpět město, ale promítnou se
nájemcům ve formě úspor za
vytápění. 

Stanislav SVRČINA, 
majetkový odbor

Zateplení půd šetří kapsu nájemníků
Asi není tajemstvím, že v současné době lví podíl z nákladů

za služby spojené s bydlením tvoří vytápění bytu. A jako by to
nebylo málo, cena energií rok od roku neustále stoupá. Ale
jak zajistit, aby náklady na vytápění z roku na rok nerostly?
Jak zajistit, aby energie byla levnější? 

úspory

Přerušení dodávky elektrické energie
Ulice Slezská ve Starém Bohumíně, domy s popisnými čísly 17, 19, 23 a 348 se ocitnou 2. pro-

since bez elektrické energie na dobu od 7.30 do 14.30 hodin, kdy budou probíhat práce na vede-
ní nízkého napětí. Po celou dobu tohoto ohlášeného přerušení dodávky elektřiny se kdykoli na
kterékoli části rozvodného zařízení může objevit životu nebezpečné napětí, popř. ohlášená doba
přerušení může skončit dříve. Proto je nutné z důvodů bezpečnosti považovat všechna rozvodná
zařízení za zařízení pod napětím i po celou dobu přerušení dodávky elektřiny! ČEZ, distribuce

...jste povinni zajistit si ná-

dobu na odpad, pokud vám

stará již dosloužila? K zakou-

pení je nejen v železářství, 

ale také přímo na BM servisu,

a. s. (plu)
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krátce

I Byt na ulici Sv. Čecha
1093, 0+1, číslo bytu 72,

kategorie I., 13. nadzemní po-
dlaží. Celková plocha 31,10 m2,
pro výpočet nájemného 29,05
m2. Prohlídka bytu 27.11. od 9
do 9.30 hodin. Licitace se ko-
ná 1.12. v 16 hod.

I Byt na ulici Štefánikově
290, 1+2, číslo bytu 1, kate-

gorie II., 1. nadzemní podlaží.
Celková plocha 58,74 m2, pro
výpočet nájemného 55,99 m2.
Prohlídka bytu 2.12. od 8.30
do 9 hodin. Licitace se koná
10.12. v 16 hodin. 

I Byt na ulici Čs. armády
1063, 1+3, číslo bytu 10,

kategorie I., 4. nadzemní po-
dlaží. Celková plocha 70,57
m2, pro výpočet nájemného
67,25 m2. Prohlídka bytu 2.12.

od 8 do 8.30 hodin. Licitace se
koná 10.12. v 16.15 hodin.

I Byt na ulici Jateční 1154,
1+3, číslo bytu 15, kategorie

I., 4. nadzemní podlaží. Celko-
vá plocha 69,02 m2, pro výpo-
čet nájemného 67,15 m2. Pro-
hlídka bytu 2.12. od 9 do 9.30
hodin. Licitace se koná 10.12.
v 16.30 hodin.

I Byt na ulici Čs. armády
1072, 0+1, číslo bytu 37,

kategorie I., 7. nadzemní po-
dlaží. Celková plocha 31,18 m2,
pro výpočet nájemného 28,86
m2. Prohlídka bytu 9.12. od 8
do 8.30 hodin. Licitace se ko-
ná 10.12. v 16.45 hodin. 

Bližší informace získáte na
majetkovém odboru, číslo te-
lefonu 596 092 199. (vach)

O městské byty v Bohumíně se licituje v hlavní budově rad-
nice v 1. patře ve velké zasedací místnosti, číslo dveří 230 
nebo 243. Vyvolávací cena je 24 korun za metr čtvereční. 
Podrobné informace naleznete na www.mesto-bohumin, sek-
ce radnice - úřední deska. Město nabízí k licitaci:

Licitace městských bytů

Posudek je zpracován na do-
kumentaci hodnocení vlivu na
životní prostředí. Předmětem
investičního záměru je vybu-
dování nové moderní ocelárny
vč. navazujících činností (kon-
tilití). Stávající dvě elektrické
obloukové pece budou zruše-
ny a na jejich místě bude vy-
budována nová ocelárna ne-
jmodernějších parametrů. Do
posudku může každý nahlížet

a seznámit se s ním. Posudek
je k dispozici rovněž v Infor-
mačním systému EIA, na
stránkách www.cenia.cz/eia,
pod kódem záměru OV9088.

Vedení největšího průmy-
slového podniku ve městě
představilo projekt nové oce-
lárny zastupitelům města na
zasedání 3. listopadu. Dvě stá-
vající pece nahradí nové zaří-
zení s několikanásobně větším

výkonem. Prezentace ukázala
výhled do roku 2012, kdy by
měla být ukončena celková
modernizace provozů ŽDB
Group. Rekonstrukcí ocelárny
a útlumem starého provozu
dojde podle vedení železáren 
k výraznému zlepšení kvality
ovzduší v Bohumíně. (Průběh
zastupitelstva, včetně prezen-
tací vrcholného vedení ŽDB 
a Bonatransu, je ke zhlédnutí
na www.mesto-bohumin.cz).

Pavel KLIMOVIČ, 
vedoucí odboru 

životního prostředí a služeb

Modernizace ocelárny v ŽDB Group 
Posudek vlivů záměru modernizace ocelárny ŽDB Group a.s.

na životní prostředí je k nahlédnutí na odboru životního pro-
středí a služeb MěÚ Bohumín, kancelář č. 213 nebo 215. Každý
se může písemně k posudku vyjádřit v době do 5. prosince.

Dotace na zateplení
nebo výměnu oken

Nejen bytová družstva, ale
také soukromí vlastníci byto-
vých domů v Novém Bohumí-
ně se mohou stále zajímat 
o zařazení do Integrovaného
plánu rozvoje města. Pokud
tak učiní, mají od roku 2009
možnost získat dotaci na za-
teplení či výměnu oken. 

Bližší informace získáte na
webových stránkách města
www.mesto-bohumin.cz v sek-
ci »o městě« nebo na staveb-
ním odboru, číslo dveří 231.

(vza)

* Prostor ve sklepě domu -
vhodný pro skladování, (zóna
B), třída Dr. E. Beneše 766,
Bohumín, plocha 37,00 m2. 

* Prostor v I. nadzemním
podlaží vedle pošty na sídlišti
- pouze pro poskytování zdra-
votnických služeb, (zóna B),
ulice Nerudova 1156, Bohu-
mín, plocha 69,11 m2.

* Prostor v bývalém Domě
služeb na náměstí Budouc-
nosti. Vhodný jako kancelář,
prodejna, podnikání nerušivé-
ho charakteru (zóna B), ulice
Čáslavská 1067, Bohumín,
plocha cca 25,25 m2.

V zóně B je minimální ceno-
vá hladina nájmu 600 korun.

(sob)

Nebytové prostory k pronájmu Do Starého Bohumína 
po novém chodníčku

Asi dva roky nám bude sloužit nově postavený panelový chodník
spojující ulici Slezskou od transformátoru až do Starého Bohumína
k zatáčce. Je asi 400 metrů dlouhý a zabezpečen je oboustranným
zábradlím. Pěší i cyklisté, kteří ho budou využívat, uvolní komu-
nikaci, na níž je velmi silný stavební provoz. Po dokončení dálnice
bude místo chodníku postaven nadjezd.

Text a foto: František KREJZEK

Frézování silnice číslo I/58
mezi Vrbicí a Pudlovem a ná-
sledné položení živičného kry-
tu, které započalo 12. listo-
padu, bude probíhat až do 30.

listopadu. V tomto úseku sil-
nice je proto částečně omezen
provoz. Pracovní činnost pro-
vádí společnost Silnice Mora-
va, s. r. o. (sob)

Oprava silnice v úseku Vrbice - Pudlov
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Ke stanovení záloh na služ-
by spojené s užíváním měst-
ských bytů a nebytových pro-
stor město přistupuje tak, aby
nájemci nemuseli při vyúčto-
vání doplácet vysoké částky, 
a zároveň aby zálohy pokryly
předpokládané náklady. Ma-
jetkový odbor vyúčtovává služ-
by spojené s užíváním více než
4 600 městských bytů a neby-
tových prostor, tedy vybírá od
nájemců zálohy na služby a po
vyúčtování nákladů od doda-
vatelů tyto rozpočítá mezi ná-
jemce. Domácnostem či uživa-
telům nebytových prostor je

vyúčtován přeplatek nebo pře-
depsán nedoplatek. V roce 2008
jsme po vyúčtování v březnu
evidovali 17,7
milionu korun
přeplatků a 3,5
milionu korun nedoplatků. Na
základě výsledků vyúčtování 
a očekávaných cenových změn
dodavatelů služeb jsou vždy 
k 1. lednu následujícího kalen-
dářního roku upravovány zá-
lohy na služby tak, aby jejich
výše kryla předpokládané ná-
klady a domácnosti neměly vy-
soké přeplatky či dokonce ne-
doplatky. Většinou nájemci

museli sáhnout každoročně
hlouběji do peněženky a s pří-
chodem nového roku na zálo-
hách hradit více.

Zásadní podíl na zálohách 
i konečných poplatcích za
služby mají náklady na vytápě-
ní, dodávku teplé vody a stu-
dené vody. Tyto položky tvoří
87 % nákladů za služby, které
hradí nájemci. Ostatní rozú-

čtovávané po-
ložky jsou ná-
klady na úklid

společných prostor, odvoz od-
padů a fekálií, provoz výtahu,
osvětlení společných prostor,
údržba komínů, a provoz an-
tén. Před stanovením nové vý-
še zálohy jsme jednali s doda-
vateli služeb o změnách cen 
a výhledu pro další kalendářní
rok a právě u dodavatelů tepla
a teplé vody jsme dosáhli za-
chování stávajících smluvních

plateb, to znamená, že pro
příští rok žádné zásadní zdra-
žování nepředpokládáme. Srov-
náním výše záloh vybíraných
od nájemců a předpokláda-
ných nákladů na služby v roce
2009 jsme zjistili, že i bez dal-
šího zvyšování pokryjí stávají-
cí zálohy mírné navýšení, a to
u okrajových služeb. 

Město se tedy rozhodlo ne-
navyšovat plošně zálohy spo-
jené s užíváním městských by-
tů a nebytových prostor od 
1. ledna 2009. To ovšem ne-
znamená, že individuálně ne-
upravíme zálohy těm nájem-
cům, kteří očekávají změnu 
v domácnostech, například
přistěhování či odstěhování 
osob, či neprovedeme navýše-
ní zálohy na přání nájemce. 

Eva DRDOVÁ,
vedoucí majetkového odboru

Kolik dáme za byty a nebytové prostory?

bydlení

Za bydlení po 1. lednu 2009 zaplatí nájemci městských bytů
na nájmu v bytě standardní kvality řádově o 300 až 400 korun
měsíčně více. Město postupuje v souladu se zákonem a jedno-
stranně zvýšilo nájemné tak, jak umožňuje nařízení minister-
stva pro místní rozvoj. Toto navýšení bude v plné výši použito
do oprav a investic v domovním fondu města, takže v koneč-
ném důsledku se projeví ve zvýšené kvalitě městských domů.

Od 1. ledna 2007 nabyl ú-
činnosti nový stavební zákon,
který ukládá obci s rozšířenou
působností (což je i Bohumín)
povinnost pořídit územně 

analytické podklady, a to pro
celé správní území (v případě
Bohumína také pro město Ry-
chvald). Územně analytické
podklady obsahují podklady

V získávání dotací z fondů EU jsme úspěšní

V těchto dnech skončily práce na
konzervaci pískovcové busty Petra Bez-
ruče z roku 1992, stojící před budovou
muzea ŽDB. Město nechalo sochu repa-
sovat za necelých 43 tisíc korun.

Obnovou prošly také podstavce a nápi-
sové desky. Busta Petra Bezruče je jedním
z řady uměleckých děl, které očistou již
prošlo, další na repasi ještě čekají.

Mezi pomníky, které již prošly opravou,
patří například památník padlým z roku
1925 v parku Petra Bezruče, sousoší Rodi-
na na křižovatce třídy Dr. E. Beneše a uli-
ce Štefánikovy, socha sv. Jana Nepomuc-
kého ve Starém Bohumíně, Matka s dítě-

tem na náměstí Budoucnosti nebo pom-
ník padlým na náměstí Svobody ve Sta-
rém Bohumíně.

Od roku 2002 nákladem více než jeden
a půl milionu korun nechalo město opra-
vit a očistit 17 soch a památníků. Eviduje
jich celkem dvacet osm, ale patří mezi ně 
i nově postavená boží muka v Nové Vsi
nebo památník obětem holocaustu na ná-
městí Budoucnosti. 

Restaurátorské práce jsou cenově velmi
náročné, město proto nechává opravit
každoročně alespoň jednu sochu nebo 
pomník.

František KREJZEK

Opravené sochy budou naše město opět zdobit 

Dotaci ve výši 815 tisíc korun (100 % nákladů) získalo město
z Integrovaného operačního programu Evropské unie a mi-
nisterstva pro místní rozvoj. Dotace byla získána na zpracová-
ní územně analytických podkladů, které jsou nezbytné pro
tvorbu územního plánu nebo regulačního plánu. 

pro rozbor udržitelného rozvo-
je území zahrnující zjištění 
a vyhodnocení stavu a vývoje
území, jeho hodnot, limity vy-
užití území, zjištění a vyhod-
nocení záměrů na provedení
změn v území. Obsahem je dá-
le rozbor udržitelného rozvoje
území ve vztahu k životnímu
prostředí a hospodářskému
rozvoji.

Pro pořízení územně analy-
tických podkladů byla na zá-
kladě výběrového řízení vybrá-
na firma, která zajiš�uje tech-
nickou a odbornou pomoc 
a zpracovává rozbor udržitel-
ného rozvoje území. 

V průběhu prosince budou
na internetových stránkách
města Bohumín zveřejněny
grafické a textové výstupy 
z provedených územně analy-
tických podkladů.

Jan PRZECZEK, 
stavební odbor

Foto: Šárka Drápelová
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pod nákladním vozidlem, kteří
zde kradli naftu z vozidel. Dal-
ším šetřením Policie ČR byly
mladíkům navíc prokázány
další krádeže nafty.

■ Po fyzickém napadení do-
šlo 2. listopadu ke zranění mu-
že v restauraci na nádraží ČD.
Podle popisu hlídka městské
policie zadržela na náměstí
Adama Mickiewicze pachatele
napadení.

■ Strážníci zadrželi 6. listo-
padu hledaného muže a před-
vedli jej na obvodní oddělení
Policie ČR.

■ Odcizení vozidla zjistil ma-
jitel až po upozornění bohu-
mínských strážníků, kteří auto
nalezli 11. listopadu na ulici 1.
máje ve Skřečoni. Vozidlo bylo
odcizeno v Orlové.

Karel VACH, 
ředitel městské policie

■ Dopoledne 15. října řešila
městská policie založení černé
skládky na Okružní ulici. Pře-
stupce zde odložil věci po vy-
klizení bytu. Případ byl po-
stoupen přestupkové komisi
městského úřadu.

■ Hlídka při pochůzce na
Alešově ulici nalezla 30. října
na zemi vážně zraněnou (po-
dezření na zlomeninu krčku)
starší paní (ročník 1932). 
Strážníci přivolali záchrannou
službu a poskytli první pomoc.

■ Dalšího dne, hodinu po
půlnoci, hlídka projížděla oko-
lo areálu bývalých kasáren 
v Šunychlu. Před objektem by-
lo nezvykle zaparkováno vo-
zidlo. Zámek vstupní branky
do areálu byl porušen a uvnitř
hlídka uviděla dva připravené
50 litrové kanystry plné nafty
a další ještě prázdné. Za chvíli
nalezla dva mladíky ukryté

Městská policie: ✆✆ 156, 596 092 156, 731 130 666

Maják městské policie

Pozemky v majetku obča-
nů, které slouží jako příjez-
dové komunikace, se nachá-
zejí hlavně v rodinné zástav-
bě městských částí. Tyto ko-
munikace vznikaly v minu-
losti při budování lokalit
pro výstavbu rodinných do-
mů, ale nebyly majetkově vy-
pořádány. 

Cílem a snahou města je po-
stupně získávat do vlastnictví
tyto pozemky, upravovat je,
budovat na nich komunikace
se zpevněným povrchem a řád-
ně je udržovat. Proto jednáme
s vlastníky pozemků o jejich
bezúplatném převodu s tím, že
za ně uhradíme veškeré nákla-
dy spojené s převodem.

V mnoha případech se set-
káváme s ochotou občanů da-
rovat městu takto užívané po-
zemky a velice si toho vážíme.
Jedná se většinou o občany,
kteří sami posoudí skutečnost,
že vybudováním nové komu-
nikace a její pravidelnou údrž-
bou se zajistí všem dobrý a po-

hodlný přístup do jejich do-
movů, lepší dostupnost pro
odvoz odpadů nebo provádění
zimní údržby. 

Zastupitelstvo města již
schválilo hodně takových bez-
úplatných převodů do majet-
ku města, například souběž-

nou komunikaci s ulicí Úvozní
nebo ulicí Dělnickou ve Skře-
čoni. V současné době již má-
me nabídky na darovaní po-
zemků také na ulici Svážné 
v městské části Záblatí.

Na zasedání zastupitelstva
města bylo 3. listopadu schvá-
leno pět bezúplatných převo-
dů pozemků, a to ve Skřečoni
za restaurací »U Keconě«.
Přestože na této ulici doposud
nebyl jeden pozemek stále do-
řešen pro nesouhlas vlastníka,
bude oprava komunikace na
jaře příštího roku provedena 
z finančních prostředků měs-
ta, a to v rámci plánované 
údržby komunikací.

Chceme ještě jednou touto
cestou všem našim občanům,
kteří se rozhodli darovat měs-
tu své pozemky na výstavbu
místních komunikací, poděko-
vat za jejich ochotu a vstříc-
nost a kladný přístup ke spolu-
práci s městem při řešení ma-
jetkových záležitostí.

Jana HOLESZOVÁ,
majetkový odbor 

Na darovaných pozemcích se budují komunikace

Polovina s asfaltem, polovina se šotolinou - tak vypadá již několik let
cesta mezi rodinnými domky ve Skřečoni. Majitel druhé poloviny komu-
nikace úpravu odmítl. Foto: František Krejzek

Návrat k vlastním anténám?

Již 208 občanů požádalo měst-
ský úřad o povolení k instalaci
satelitu, včetně legalizace již dří-
ve namontovaných, namísto při-
pojení ke kabelu. Město již 160
instalací povolilo a další jsou 
v projednávání. Kabelová tele-
vize upravila ceny všech nabí-
dek, včetně základní, s čímž
někteří diváci nesouhlasili. Vy-
užili možnosti, které město tole-
ruje, nainstalovat si vlastní an-
ténu na bytovém domě města za
předem stanovených podmínek.

Ty jsou nastaveny tak, aby ná-

jemník montáží nové antény

neničil fasády městských domů

a nezhoršoval estetický vzhled

ulic. Ve většině případů je povo-

lení města vyřízeno kladně.

Vlastní anténa však nemusí

být pro každého uspokojivým

řešením. Bez připojení ke kabe-

lu ztrácí divák možnost sledovat

Televizní informační kanál měs-

ta a ani investice do satelitního

přijímače není malá. (frk)

Ne vždy musí spotřebitel přistoupit na hru, kterou mu bez je-
ho souhlasu připraví společník. To se projevilo nedávno u obča-
nů, kteří byli do nedávna uživateli kabelové televize ve městě.

Nabídka pracovní příležitosti
Tajemnice Městského úřadu Bohumín vyhlašuje výběrové

řízení na obsazení pracovního místa referent odboru školství,
kultury a sportu. Lhůta pro podání přihlášek je 12. prosince
2008. Bližší informace podá Pavla Skokanová, vedoucí odboru
školství, kultury a sportu MěÚ Bohumín, telefon 596 092 246,
e-mail: skokanova.pavla@mubo.cz. Podrobnosti najdete na
www.mesto-bohumin, sekce radnice - nabídka práce. (red)
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Odpady jsou, dle smlouvy 
o svozu komunálního odpadu,
splatné vždy ve dvou pololet-
ních splátkách - do 31. března
a do 30. září daného kalendář-
ního roku. Před splatností je
možno úhrady provádět bu�-
to složenkou, kterou zasílá 
s předstihem BM servis, a. s. -
odpadové hospodářství, pří-
padně převodem na bankovní
účet BM servisu. Při platbě na
bankovní účet je důležité uvá-
dět variabilní symbol dle slo-
ženky, aby byla vaše platba
správně přiřazena.

Pro evidenci je nutné ne-
prodleně osobně nahlásit na
BM servis veškeré změny pří-
jmení, vlastníka nemovitosti,

či jeho úmrtí Janě Zielinské,
která má kancelář v areálu
sběrného dvora, telefonní číslo
596 092 466.

Jeden příklad
za všechny:
Občan prodá dům, ale řádně
to nenahlásí (nezruší smlouvu
o svozu odpadů). I nadále mu
jsou vystavovány faktury, na-
růstají pohledávky a často se
setkáváme s údivem, proč jsou
mu zasílány upomínky, když
on zde již dávno nebydlí a platí
za odpady někde jinde. 

V těchto i jiných případech
se úředník stává »detektivem
Patočkou« a snaží se vypátrat,
co se s nemovitostí a jejím o-
byvatelem vlastně stalo, proč

nejsou odpady hrazeny v ter-
mínu, případně ani po upo-
mínce.

Jsou situace, kdy je problém
banální. Občan bu�to zapo-
mněl složenku uhradit, někam
ji založil anebo ji vůbec neob-
držel. Řešení je snadné. Stačí

provést úhra-
du složenkou
přiloženou v u-

pomínce přímo v pokladně fi-
nančního odboru Městského
úřadu Bohumín, která sídlí 
v 1. patře budovy radnice, 
č. dveří 221, Masarykova 158,
nebo na bankovní účet města
(opět je důležité uvádět varia-
bilní symbol, tentokráte ten,
uvedený na upomínce). 

Pokud k úhradám nedochází
z důvodu finanční tísně obča-
na, má možnost domluvit se
na splátkách a svůj dluh hra-
dit, aniž by mu hrozilo vymá-

hání soudní cestou. K 31. říjnu
2008 je v prodlení s úhradou
faktury za odvoz odpadů ve
druhém pololetí 101 plátců 
v celkové výši 81 372 korun.
Jedná se o faktury splatné k 30.
září 2008. 

V této chvíli jsou připraveny
k vymáhání na finančním od-
boru městského úřadu a v nej-
bližších dnech bude probíhat
místní šetření a rozesílání u-
pomínek.

Pokud občan obdrží upo-
mínku i přesto, že má řádně
odpady uhrazeny, je nejlépe
telefonicky či osobně sdělit da-
tum a způsob úhrady Vendule
Skýbové z finančního odboru
městského úřadu, aby mohla
být platba dohledána. Telefon-
ní číslo 596 092 185, kancelář
v 1. patře, č. dveří 220.

Vendula SKÝBOVÁ,
finanční odbor

dlužníc i

101 občanů dluží i za svoz odpadů

Zdravé stromy nahradily napadené lípy  

O cenách za svoz komunálního odpadu jsme psali v minu-
lém čísle. Dnes se zaměříme především na jejich splatnost 
a další problémy spojené s výběrem a následným vymáháním
dluhů vzniklých na tomto poplatku.

Památné lípy na náměstí
T. G. Masaryka v centru Bo-
humína nahradily nové stro-
my. Lípy totiž napadl vzácný
škůdce krasec lipový a stro-
my kvůli němu začaly hy-
nout. Zahradníci proto 10.
listopadu na náměstí přesa-
dili dohromady dvanáct lip. 

Osm z těchto dvanácti stro-
mů je věnováno sedmi měst-
ským částem a historické osadě
Bogun. Přesazení lip nestojí
městskou pokladnu ani koru-
nu, platí je soukromá firma jako
náhradní výsadbu za zeleň, kte-
rá musela padnout kvůli stavbě
supermarketu Kaufland.

»Lípy na náměstí napadl krasec
lipový, který se vyskytuje opravdu
jen vzácně. Poškodil větší část
kmenů, takže i lípy, které vypada-
jí, že jsou v pořádku, jsou už také
napadeny. I když nás to velmi mrzí,
právě kvůli symbolice, kterou tyto
stromy pro občany mají, nejlep-
ším řešením byla výměna. Na-
hradili jsme je stejným druhem lip.
Nové stromy jsou o trochu větší
než ty původní, obvod jejich kmín-
ku je asi 20 centimetrů,« uvedla

ubica Jaroňová z odboru 
životního prostředí a služeb.

Stav lip se začal zhoršovat, 
a proto zahradníci doporučili
městu vysadit za ně nové. Pod-
le odborníků na stromové

škůdce patří takto velký výskyt
krasce lipového mezi ojedinělé
případy. Lidé z oblasti zahrad-
nictví a lesnictví připouštějí,

že zhruba centimetr velcí brou-
ci mohli do Bohumína připu-
tovat přímo z lesní školky.

(Dokončení na str. 8)

Nový strom městské části Záblatí je znovu zasazen. Dostal nazpět i tabulku s označením památného stromu.
Foto: František Krejzek
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Životní poslání: školství a sport 
Město intenzivně pečuje

mimo dalších oblastí zejmé-
na o sport a školství. Se stej-
nou měrou vkládá své zkuše-
nosti do těchto oborů bývalý
pedagog, kronikář, předseda
sportovního klubu, zastupi-
tel města Zdeněk Veselý, a to
jsem nejmenoval všechny
funkce. 

Je organizátorem nejznáměj-
ších běžeckých akcí ve městě
Běhu ulicemi města a Silvest-
rovského běhu parkem Petra
Bezruče. A právě tato zimní
akce je přede dveřmi - propozi-
ce zveřejníme v následujících
číslech. Ačkoli by si mohl uží-
vat zaslouženého odpočinku
na penzi, jeho aktivita a čin-
nost pro město je neúnavná.
Se Zdeňkem Veselým jsem si
tentokrát povídal o některých
jeho činnostech.

Pro svou rozvážnost, přehled 
a zkušenosti jste nejčastěji žádaným
člověkem na kulturních a spor-
tovních akcích ve městě. Jaké to je
být společenským arbitrem?

Nejsem herec, zpěvák ani vý-
znamný sportovec, abych byl -
jak se dnes módně říká - celeb-
ritou. Jsem obyčejný člověk se
svými přednostmi i chybami,
který vždy chtěl pro toto město
a jeho občany to nejlepší. Po-
kud se mi podařilo být »obecně
známou osobou«, pak je to pře-
devším zásluha zázemí vlastní
rodiny, trpělivosti a pochopení
mojí manželky a především sto-
vek lidí, kteří mi při mnoha růz-
ných akcí pomáhali a pomáhají.
Proto mám možnost hovořit 
s mnoha občany a od nich se
dovídám i náměty, co dělat dál.
A jsou-li mou přítomností po-
těšeni, jsem potěšen i já.

Pro město se angažujete v mnohých
oblastech, jste kronikářem města,
předsedou Atletického klubu 
Bohumín, členem zastupitelstva
města, předsedou komise pro 
výchovu a vzdělávání. Čemu 
z těchto různorodých činností 
se věnujete nejraději?

Tady bude odpově� snad-
nější. Jsem původní profesí pe-
dagog a v této oblasti jsem pů-

sobil 23 let. Ostatní léta jsem
získával zkušenosti ve státní
správě a samosprávě. Ale po
celou dobu jsem se pohyboval
mezi mládeží a spolu s ní proží-
val spoustu za-
jímavých zážit-
ků, radostí i do-
brodružství. Proto mám solid-
ní přehled v oblasti školství,
takže tam, jako předseda komi-
se a člen školské rady, mohu
své znalosti nejlépe uplatnit.
Navíc školství prochází perma-
nentními změnami a je stále
nutno znát tyto změny, čili stu-
dovat různé materiály. Nejvíce
času mi však zabírá práce kro-
nikáře města, ta mě baví a roz-
šiřuje mé vědomostní obzory.
A velice rád oddávám manžel-
ské páry, což je pro mne »třeš-
nička na dortu«.

Jste předsedou sportovního klubu,
jehož mladí členové v poslední 
sezóně nasbírali tolik ocenění 
v nejvyšších soutěžích, jaké 
Bohumín nepamatuje. Jak se
potýkáte s problémem udržet 
je v mateřském klubu?

Když někdo vyniká nad prů-
měr v jakékoliv oblasti, musí
mít možnost se nadále zlepšo-

vat. A protože máme řadu jed-
notlivců v žákovských katego-
riích, kteří získávají medaile na
mistrovstvích ČR, bez problé-
mu souhlasíme s přestupem do

větších oddílů
nebo je uvol-
ňujeme na ho-

stování pro soutěž družstev.
Rozvoj atletiky ve městě začal
výstavbou stadiónku s umělým
povrchem běžeckých drah 
u školy na ulici Čs. armády. Na
to navázalo zřízení tříd s rozší-
řenou výukou tělesné výchovy
a obětavá práce mnoha trené-
rů, protože je nelehká práce 
s mladými sportovci začala více
bavit. Jenže zmíněné třídy jsou
minulostí, budou pouze spor-
tovní kroužky, a zde mnohdy
rodiče mají problém přispět
svému pohybově nadanému
dítěti poplatek 30 korun za
měsíc nebo zaplatit oddílový
příspěvek 300 korun za rok.
Nechci být skeptik, ale oddíl se
bude zmenšovat a spolu s tím 
i dosavadní super výsledky.

Ještě malou poznámku. Na-
padlo vás někdy, proč těchto
úspěchů dosahují ve většině
případů jen chlapci? Důvod je

jednoduchý: pohybově nadaná
děvčata tančí v úspěšných sou-
borech Radost, Impuls a Kates.

Co byste přál městu i sobě 
do dalších dnů a měsíců?

Aby zde již byl rok 2010, aby
už byl postaven skřečoňský
most, dobudován úsek dálnice
D47, vedoucí přes naše město,
dokončeny největší úpravy 
v centru města, které momen-
tálně probíhají, pokračovala
dostavba náměstí Svobody ve
Starém Bohumíně... Aby se
všem našim trpělivým obča-
nům ulevilo od ruchu a shonu,
který je obklopuje, a mohli ne-
rušeně žít. Přál bych si více ta-
kových akcí, které jsou organi-
zovány spontánně ve Starém
Bohumíně, kdy se občané 
u různých příležitostí sejdou
na náměstí, posedí, pobaví se 
a je jim spolu dobře, bez vel-
kých slov a bombastické rekla-
my. A co přeji sobě a vlastně
všem? Zdraví, sounáležitost 
a pohodové zázemí v rodině,
bez čehož nelze prožívat pravé
lidské štěstí.

Připravil:
František KREJZEK

Zdeněk Veselý je zakladatelem Běhu ulicemi města, který se letos běžel již po dvanácté. Foto: František Krejzek

Rozhovor se Zdeňkem Veselým - kronikářem, předsedou sportovního klubu, zastupitelem...

osobnost
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aktuáln í  téma

Zdravé stromy nahradily napadené lípy 
(Dokončení ze str. 6)

Památné lípy vysadili v Bo-
humíně před dvěma lety na
podzim, kdy Bohumín slavil
750 let od své první písemné
zmínky. K tomuto výročí zasa-
dili lidé ze všech sedmi bohu-
mínských městských částí na
náměstí osm památných lip,
které měly připomínat výročí
místním i turistům. Každá
městská část tak dostala svůj
strom. Poslední osmý strom

Krasec lipový (Scintillatrix ruti-
lans) měří 12 až 15 milimetrů.
Samice klade vajíčka do štěrbin 
v kůře kmene a silnějších větví,
larvy žijí pod kůrou kde se i za-
kuklí. Foto: internet

byl vysazen na památku histo-
rické osady Bogun, k níž se
právě první písemná zmínka
vztahuje. 

Výsadbou lip otevřelo měs-
to zrekonstruované náměstí T.
G. Masaryka, kdy se z bývalé-
ho parkoviště stala odpočinko-
vá zóna s novým žulovým po-
vrchem, lavičkami i osvětle-
ním. Přestavba tehdy stála té-
měř 11 milionů korun, z toho 
8 milionů pokryla státní dotace.

Lucie BALCAROVÁ

Věra Palková je náměstkyní hejtmana
(Dokončení ze str. 1)

Na druhou stranu mít možnost ovlivňo-
vat školství v regionu a nést zodpovědnost
za jeho rozvoj je velmi zajímavá výzva,
která může pomoci i našemu městu. Vyko-
návat ale obě tak velmi náročné pozice na
plný úvazek není možné. Do konce voleb-
ního období zbývají ještě necelé dva roky 
a na tuto dobu hledáme náhradní řešení, 
s jehož definitivní podobou občany sezná-
míme ihned po projednání s lidmi, kte-
rých se změny budou týkat. 

Bohumínské školství i kvalita vybavení našich
škol je i díky vám příkladem pro celý kraj. Do
vzdělávání nejsou zapojeny jen naše děti, ale
prostřednictvím univerzity třetího věku i dříve
narození. Jaké cíle si kladete na úrovni kraje?

totéž podaří na krajské úrovni, nebude to

málo. Je ale nutné si přiznat, že nastávající

období pro střední školy není vůbec přízni-

vé - ubývá žáků a stojí před námi problém

vyřešit nepoměr mezi nabízenými místy a

počty uchazečů. Je taky nezbytné zatraktiv-

nit technické obory a řemesla.

Kde vidíte v oblasti školství kraje největší dluh?

V Bohumíně opravdu není školství pou-
hým předvolebním heslem, ale skutečnou
prioritou celého zastupitelstva. Naše školy
prostě kvetou. Jsou nejen velmi dobře vy-
bavené, ale poskytují i velmi kvalitní vzdě-
lání. Na to jsem opravdu pyšná. Pokud se

V podfinancování tohoto resortu, které
se táhne už z dob, kdy střední školy byly ří-
zeny ministerstvem a později školskými ú-
řady. Dodnes se nepodařilo ten dluh dohnat.

Poprvé od roku 1990 je výkonná moc na 
úrovni kraje částečně opět v rukou komunistů.
Prosím o váš názor na spolupráci s KSČM. 

Severní Morava je tradičně velmi levi-
cově orientovaná a komunisté opakovaně
vyhrávají volby v mnoha městech a podí-
lejí se na jejich řízení. Ze zkušeností, které
mám z působení v Bohumíně, kdy v roce
1994 byla KSČM naším koaličním partne-
rem, vím, že hodně záleží na konkrétních
lidech a jejich kvalitě. Také vím, že tam,
kde si sociální demokracie získá důvěru 
lidí, tam komunisté své pozice ztrácejí. 

Připravil František KREJZEK

Zmizí oprýskaná stavba ve Starém Bohumíně: Památkový úřad
souhlasí s demolicí staticky narušeného objektu na ulici Spojné ve Sta-
rém Bohumíně. K jeho odstranění dojde ještě letos. Na jeho místě zatím
zůstane prázdný pozemek. S jeho dalším využitím nemá město zatím
žádné konkrétní záměry. Foto: František Krejzek

První bude v Bohumíně ve
čtvrtek 4. prosince, druhý den
na to, v pátek 5. prosince, vždy
v kině K3 Bohumín. Na obou
dostanou děti
balíček v hod-
notě 50 korun,
tedy za cenu vstupenky.

Ve čtvrtek od 16 hodin bude
v kině Mikuláš a divadelní po-
hádka Trampoty čertíka Cu-
línka. Děti zhlédnou pohádko-
vý příběh o dvou rozpustilých
čertech, o smutné princezně
Amálce, o zamilovaném čertí-
kovi Culínkovi a hlavně o pe-
kelné perle pro štěstí, která

nakonec z čertíka udělá člově-
ka. Po pohádce se děti mohou
těšit na Mikulášské nadílení 
s českými koledami. 

V pátek od
15 hodin bude
v kině Mikuláš

a divadelní pohádka O chytré
princezně. Děti se mohou těšit
na pohádku o chytré a stateč-
né princezně, které se podaří
přelstít čerta. Chybět nebudou
ani soutěže, písničky, básnič-
ky, vánoční koledy a nakonec
návštěva Mikuláše, Anděla 
a Čerta. Mikulášský program
podporuje ČSSD. (kab)

Mikuláš přijede dvakrát
Děti letos o přízeň Mikuláše nebudou muset bojovat. Pro-

tože se vloni několik dítek na mikulášskou nadílku do kina
nedostalo, přijede letos Mikuláš hned dvakrát. 

pozvánka

Ornice na zahrádky
se stále vozí

Stále pokračuje rozvoz orni-
ce zájemcům, kteří se zaevido-
vali na odboru životního pro-
středí a služeb. Podle zájmu se
bude zemina rozvážet pokud to
dovolí počasí a nezačne inten-
zivně pršet nebo deponie ne-
promrzne. Doposud bylo uspo-
kojeno 190 zájemců z 369 při-
hlášených. S rozvozem bude
město pokračovat také na jaře.
Zeminu poskytuje město zdar-
ma, dopravu a nakládku odbě-
ratel hradí dopravci. (frk)
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V debatě u kulatého stolu
před krajskými volbami 
v T.I.K.u padl mimo jiné
tento dotaz: »Slyšeli jsme, že
město Bohumín plánuje na úze-
mí přírodní památky Hraniční
meandry Odry, zřizované kra-
jem, provoz vodáků, dokonce
nějaké stavby pro vodácké záze-
mí. Proč byla památka zřízena,
když si tam kdokoliv může dělat
co chce a porušovat přitom zá-
kon o ochraně přírody?«

Dnes přinášíme dokončení
rozhovoru s Lumírem Macu-
rou, vedoucím organizačního
odboru. Je za město Bohumín
spoluautorem projektu vodác-
kého zpřístupnění Odry a Olše
společně s partnery z polských
Krzyżanowic a občanským sdru-
žením Posejdon z Věřňovic. Pro-
jekt je nazván Červen - měsíc
přátelství na soutoku Odry 
s Olší (Czerwiec miesiącem przy-
jaźni na spływie Odry i Olzy).

Vodáci používají speciální 
průvodce řekou, kilometráže, 
počítá projekt i s tímto?

S vydáním vodáckého prů-
vodce s podrobnou mapou Ol-
še a Odry (1:50000) a kilomet-
ráží projekt počítá. Kilometráž
bude zahrnovat na Olši úsek
Závada - Věřňovice, Věřňovi-
ce - soutok s Odrou a na Odře
úseky Ostrava - Koblov - Starý
Bohumín, Starý Bohumín -
soutok Odry s Olší, soutok -
Krzyżanowice. Součástí prů-
vodce bude označení nástup-
ních míst pro vodáky v mapě.
Průvodce bude česko - polský 
a bude zahrnovat informace 
o turistických zajímavostech 
v okolí řeky, o meandrech Od-
ry, fauně, flóře a kulturních
památkách v okolí.

Nikdy jsem na kánoi ještě neplul
a chtěl bych to zkusit, budu mít
možnost?

Jedním z našich záměrů je
vybudování půjčovny lodí pro
začínající i pokročilé vodáky.
Součástí projektu je pořízení
vodáckého materiálu, tj. plas-
tových a nafukovacích kánoí,
pádel, vest pro děti a dospělé 
a přívěsného vozíku s nástav-
bou na převoz lodí. Budou ta-
ky využity kajaky z polského
LKS Chałupki a lodě vodácké-
ho sdružení Posejdon. S vo-
dáckými instruktory z Posejdo-

nu mohou zájemci absolvovat
koncem května základní vo-
dácký výcvik. Půjčovna lodí
pak bude bezplatně fungovat 
o červnových víkendech pro
plavbu ze Starého Bohumína
přes meandry k mostu před
obcí Olza v Polsku. Takže, jest-
li se vše podaří podle našich
přestav, jste zván včetně ostat-
ních zájemců. Zkušení vodáci
jistě ocení, že
budou moci bě-
hem dvou ho-
din sjet meandry Odry bez sta-
rosti o dopravu lodí. Ale o tom
podrobněji až na jaře příštího
roku.

Nedojde přece jen rozvojem 
vodácké turistiky k ničení přírodní
památky Hraniční meandry Odry?

Moderátor kulatého stolu o-
značil tazatele za ochránce pří-
rody. Myslím, že nepatří rov-
nítko mezi označení »ochránce
přírody« a »zakazovatel« vstu-
pu do přírody. Osobně za o-
chránce přírody považuji oso-
by či sdružení lidí, kteří mají
přírodu rádi natolik, že se jí
odborně věnují a snaží se pro-
sazovat a propagovat pravidla,
která by krásy přírody chránila
a umožnila všem milovníkům
přírody jejich rozumné sdílení.
V této fázi hovoříme o zpraco-
vání projektové dokumentace
k vybudování schůdků do řeky,
ke které se kromě Povodí Od-
ry, s. p. bude vyjadřovat i od-
bor životního prostředí kraj-
ského úřadu. Proto v žádném

případě nelze hovořit o poru-
šování jakýchkoliv zákonů o o-
chraně přírody. Vodácká stezka
přímo v meandrech nepočítá 
s žádnou stavbou. Neorganizo-
vanému vstupu vodáků do ře-
ky nelze zabránit, proto si od
půjčovny lodí rovněž slibuje-
me, díky úzké spolupráci s ob-
čanským sdružením Hraniční
meandry Odry, působícím ve

Starém Bohu-
míně, osvětu 
o meandrech 

a životě v nich. Záměr projektu
jsem konzultoval rovněž s Ji-
řím Šuhajem, čtenářům OKA
známým svými fotografiemi 
a reportážemi o fauně a flóře
Bohumínska. V podstatě jde 
o to, dozvídat se o přírodě více,
abychom naším vstupem do ní
přírodě neubližovali. Napří-
klad organizování úklidu v me-
andrech či hromadné plavby
právě v době vyvádění ptačích
mlá�at z hnízdiš� by asi nebylo
nejš�astnější. Dobrou radu a na-
bídku spolupráce od všech mi-
lovníků přírody proto vítáme.

Dočkáme se na českém břehu
dolního toku Odry naučné stezky
jako na polské straně?

Záměr vybudování naučné
stezky je jedním z hlavních cílů
občanského sdružení Hraniční
meandry Odry. Zatím sdružení
vytipovalo trasy a místa zasta-
vení. Město se sdružením spo-
lupracuje i s ohledem na plá-
nované cyklotrasy podél Olše 
i podél Odry. V nejbližší době

společně vydáme papírovou
skládačku s mapkou plánova-
né naučné stezky a plánované
výstavby lávky přes Olši a se
základními informacemi o me-
andrech a fauně a flóře v nich.
Vlastní vybudování naučné
stezky bude záviset od úspěš-
nosti v získávání finančních
prostředků v dalších projektech.

Jaká jsou rizika realizace projektu?
Propagací rekreačního vo-

dáctví a hraničních meandrů
Odry nad soutokem Odry 
s Olší chce projekt napomáhat
zejména sbližování obyvatel na
obou hraničních řekách. Pro-
jekt je podáván s žádostí o spo-
lufinancování z fondu mikro-
projektů euroregionu Těšín-
ské Slezsko a Silesia z Operač-
ního programu přeshraniční
spolupráce Česká republika -
Polská republika 2007 - 2013.
Rizikem může být nepřiznání
dotace, pak by mohlo dojít k o-
mezení některých záměrů ne-
bo k jejich rozložení do delšího
časového úseku. Z fondu mik-
roprojektů jsme již získali spo-
lečně s polskými Gorzycemi do-
taci na zpracování projektové
dokumentace k vybudování láv-
ky pro pěší a cyklisty přes Olši.
Proto věříme, že uspějeme i ten-
tokrát s partnerem z Krzyżano-
wic. V dlouhodobých záměrech
rozvoje přeshraniční spoluprá-
ce a turistického ruchu je i zří-
zení půjčovny lodí u Národního
domu ve Starém Bohumíně po
jeho rekonstrukci. (red)

Loni se uskutečnil již 4. ročník sjezdu Odry, společné akce s polskými vodáky. Foto: Lucie Balcarová

Chce město ničit Hraniční meandry Odry?

př í roda
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Dálnice změní dopravní poměry města (3. díl)

Pomalu jsme si již zvykli na
to, že došlo k uzavření ulice
Slezské, která spojuje Nový 
a Starý Bohumín. Důvodem,
proč k tomu došlo, je jednak
výstavba dálnice včetně pře-
ložek významných inženýr-
ských sítí, ale především vý-
stavba nového mostu (na ob-
rázku označeno červenou čá-
rou). Po několika jednáních 
a nátlaku ze strany města se
na této ulici podařilo alespoň
zachovat průchod pro pěší 
a cyklisty po celou doby reali-
zace těchto staveb.

Most samotný nebude žád-
ným drobečkem, jeho celková
visutá délka je 135,5 metru, je-
likož musí překlenout dálnici,
souběžnou silnici I/67 (skře-
čoňský přivaděč) a ještě odvod-
ňovací příkop. Šířka mostu bu-
de 14,5 metru, protože jeho sou-
částí bude dvouproudá silnice,
dva samostatné cyklistické pru-
hy pro každý směr jízdy a chod-
ník. Most na ulici Slezské bude
jedním ze dvou mostů, které u-
možní propojení městských čás-
tí Bohumína přes dálnici.

Délka úpravy ulice Slezské
bude daleko větší, než most sa-

motný. Musí-
me k němu při-
počítat násypy na obou stra-
nách a úpravu spojení ulice
Slezské se stávající ulicí Os-
travskou. Celková úprava ulice
Slezské tak čítá neuvěřitelných
733 metrů.

Před mostem ve směru od
Nového na Starý Bohumín vy-
roste zcela nová křižovatka spo-
jující přeložku silnice I/67

(skřečoňský při-
vaděč - na ob-

rázku vyznačeno hnědou přerušo-
vanou čárou) s ulicí Slezskou.
Prostřednictvím této křižovat-
ky se zajistí spojení mezi dálnicí
a Starým Bohumínem, a také
spojení ve směru na Dolní Lu-
tyň. 

Ve spojení s touto úpravou
bude zaslepena ulice Okrajní
pro motorová vozidla, pro cyk-

listy a pěší bude provoz zacho-
ván (na obrázku vyznačeno fialo-
vou přerušovanou čárou).

Za mostem ve směru od No-
vého na Starý Bohumín dojde 
k úpravě spojení ulice Ostrav-
ské s ulicí Slezskou (na obrázku
ulice Ostravská označena zelenou
čárou). Stopa ulice Slezské se
tak vrátí do původního (histo-
rického) stavu, jak jsme ji moh-
li znát před výstavbou nové uli-
ce Ostravské počátkem osmde-
sátých let minulého století. 

Ulice Dlouhá ve Starém Bo-
humíně zůstane i nadále zasle-
pena (na obrázku označena oran-
žovou přerušovanou čárou).

Vzhledem k přerušení staré 
a nové ulice Ostravské (jak by-
lo uvedeno v předchozím vydá-
ní OKA), bude postavena spo-
jující silnice (na obrázku označe-
na zelenou čárou), aby byl zajiš-
těn příjezd k areálu bývalého
statku ve Starém Bohumíně
(na obrázku ohraničeno černou
přerušovanou čárou).

V dalším díle si představíme
nové dopravní řešení na ulici
Šunychelské spojující Nový
Bohumín se Šunychlem.

Dalibor TŘASKOŠ,
stavební odbor

aktuálně

Nejlepší plavci soutěže Plave celé město pře-
vzali ocenění z rukou ředitele akciové společ-
nosti Bospor Jana Rozsypala za účast a výkony 
v této prestižní plavecké soutěži. Tajemnice
městského úřadu Dagmar Fialová jim za město
předala malé dárky. Všichni navíc získali pla-
venky v hodnotě tisíc korun. 

Mezi oceněnými byl Adrian Kuder (čas na 100
m/0:59) a Hana Kočí (čas 1:26), oba s absolutně
nejlepšími časy ve městě. Setkání se zúčastnila také
nejstarší plavkyně Anna Témová (čas 4:25) a nej-
mladší Markéta Krčmářová (čas 3:13). Přítomni
byli zástupci dvou škol, kteří převzali ocenění za
soutěž Tučňák Open. Masarykova škola za největší
počet účastníků a škola ze Záblatí, která do soutěže
postavila nejvýkonnější plavce. K ocenění byli po-
zváni také nejstarší plavec Bohuslaw Brachaczek
(čas 5:08)a nejmladší Vojta Balcárek (čas 4:02).

Z úst vedoucí odboru školství, kultury a sportu
Pavly Skokanové se přítomní dozvěděli o připravo-
vaných aktivitách nejen Bosporu, ale také ve škol-
ství a sportu. (frk)

Plavci převzali ocenění Bosporu a města

Nejrychlejší plavkyní v našem městě je Hana Kočí, které na snímku blahopřeje Pavla 
Skokanová, vedoucí odboru školství, kultury a sportu. Foto: František Krejzek
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Sova pálená (Tyto alba) 
Příroda kolem nás - ptáci Bohumína (33)

Sova pálená je středně velkou sovou, snadno poznatelnou
podle srdcovitého závoje kolem očí. Přes den se zdržuje na pů-
dách kostelů nebo neobývaných budov. Nejčastěji nás na její
přítomnost upozorní chraplavé a za tmy hrůzu nahánějící
skřeky znějící jako skřípání, sténání a chrčení. 

hojnosti potravy hnízdí někte-
ré páry na podzim ještě jed-
nou. V letech chudých na hlo-
davce loví i drobné ptáky, pře-
devším jejich mlá�ata, obojži-
velníky, chrousty a ojediněle 
i můry. Slabší mlá�ata sov se
někdy stávají pokrmem svých
starších sourozenců nebo do-
konce rodičů.

Sova pálená patří k přísně
stálým ptákům, což se jí může
stát v dlouhých tuhých zimách
s vysokou sněhovou pokrývkou
osudné (část populace doslova
vymrzne). Poměrně často se ty-
to sovy stávají také obětí stále
se zrychlujícího silničního pro-
vozu. Rovněž mizí polní země-
dělské stodoly, které kdysi so-

Tato sova patří k tzv. kosmo-
politním druhům - můžeme se
s ní setkat v mírném pásu
všech světadílů kromě Antark-
tidy. U nás hnízdí v zeměděl-
ské krajině do 860 m n. m.,
kde se vyskytuje výhradně 
v blízkosti lidských sídel.
Snůšky klade do dutin, holub-
níků nebo skrytých koutů bez
jakékoli podložky. Vajec bývá 
4 až 7, v dobách hojnosti po-

travy až 11. Samice zasedá na
snůšku ihned po snesení prv-
ního vejce, a proto mají mlá-
�ata na hnízdě velmi rozdíl-
nou velikost.

Sovy pálené loví takřka vý-
hradně v noci, svůj úkryt o-
pouštějí až za soumraku. Jejich
potravu tvoří nejčastěji drobní
hlodavci. V době hnízdění spo-
třebuje jedna soví rodina asi
100 myší měsíčně. V dobách

vám umožňovaly zimní lov pod
střechou. V současné době pat-
ří k silně ubývajícím druhům -
v letech 2001 až 2003 hnízdilo
v ČR už jen od 130 do 500 pá-
rů. Také v Bohumíně je nyní
vzácná; její večerní let tu může-
me pozorovat jen výjimečně.

Text a foto: Jiří ŠUHAJ

Využití školních dvorů pro sport, výu-
ku i relaxaci je námět, kterým se začalo
město zabývat již v loňském roce. První
vlaštovkou se stala Základní škola na tří-
dě Dr. E. Beneše. Na minimální ploše,
kterou měla škola k dispozici, vykouzlili
architekti a posléze stavaři zajímavý více-
účelový plácek. Pilotní projekt odstarto-
val práci odboru školství k etapovému ře-
šení všech bohumínských škol, které k to-
mu mají předpoklady. Na toto téma hovo-
řím s místostarostkou Věrou Palkovou.

Prozra�te základní myšlenku zajímavého
projektu na využití školních dvorů.

Školní vzdělávací programy podporují 
a doporučují doplnit klasické hodiny výukou
venku a děti to vítají. Školní dvory proto bu-
deme doplňovat a rozšiřovat vybavením 
s možností výuky pod širým nebem. Budou
zde výuková hnízda, sportovní koutky, na-
příklad s basketbalovým košem, pergola 
k posezení o přestávkách. Odpoledne budou
dvory využívat družiny. Součástí rekonstruk-
cí jsou také sportovní hřiště, kde může pro-
bíhat výuka tělesné výchovy. Projekty jsme
pojali komplexně jako modernizaci výuky.

»Benešovka« byla tedy pilotním projektem 
a nyní se pouštíme do dvorů ostatních škol?

V příštím roce začnou úpravy na základ-
ních školách v Pudlově a na ulici Čs. armá-
dy. V centru dojde k přestavbě celého vnit-
robloku, který je obrácen směrem k ulici.
Na vizualizaci je patrné, co vše tady po

prázdninách děti této školy najdou. Pergolu
pro výuku, pingpongové stoly, venkovní ša-
chovnici, kuželky, lavičky, spoustu zeleně,
zastřešený vstup do školy, osvětlení celého
areálu nebo přístřešek pro kola. Plochy do-
stanou novou dlažbu.

V Pudlově opravíme skleník, kde bude
probíhat výuka některých hodin přírodo-
vědných předmětů, v suterénu školy vybu-
dujeme dílny pro praktickou výuku, venku
vyroste výukové hnízdo v novém altánu.

To nejsou malé investice, kolik to bude stát?
Z evropských fondů jsme dostali na tuto

první etapu dotaci devět milionů korun,

město doplní dva miliony. V současnosti
jsme již připraveni k zahájení úprav. Pro
další rok souběžně připravujeme projekto-
vou dokumentaci pro školu ve Skřečoni 
a Masarykovu základní školu. Třetí část
projektu bude řešit školu na Bezručově ulici.

Jak by měl vypadat po úpravách dvůr 
na Masarykově škole?

Je zde dost velký prostor pro vznik spor-
tovních ploch s umělým povrchem, napří-
klad pro rozběhovou dráhu s doskočištěm,
výuková hnízda, kuželky nebo odpočinková
místa. Ale k tomu dojde až v další etapě.

František KREJZEK

Školní dvory ožijí sportem i výukou



12 B O H U M Í N S K É  M Ě S T S K É  N O V I N Y č í s l o  2 1  /  2 0 0 8

Učí tělocvik a zeměpis na
Masarykově škole. Od mala
plaval závodně, nejprve v Kar-
viné, pak léta v ostravském
Plaveckém klubu. Účastnil
se soutěží, byl v plavecké re-
prezentaci. Nyní Adrian Ku-
der vede již více než tři roky
Plavecký klub Bohumín. Při
ocenění jeho výkonu v sou-
těži Plave celé město nám
poskytl rozhovor.

Jaké byly vaše silné styly?
Mými nejsilnějšími styly by-

ly kraul a motýlek. V mladších
letech jsem dosahoval výkonů
na republikové úrovni a byl
jsem i v reprezentaci ČR.

Jste učitelem na základní škole,
ale můžeme vás vidět 
i na bazénu.

Dělám vedoucího plavecké-
ho klubu a trenéra asi sedmde-
sáti dětem. Jsou tady plavci od
šesti do patnácti let v několika
skupinách. Podle výkonnosti
se od pondělí do pátku při tré-
ninku střídají dva nebo třikrát
týdně. Jezdíme na soutěže po
celé republice. V plaveckém
klubu ale nejsem na tréninky
sám, jsou tady se mnou další
dva trenéři.

Jakých úspěchů jste se svými 
svěřenci dosáhl?

Jedna plavkyně se zúčastnila
mistrovství republiky v Ústí
nad Labem, tady skončila dva-
náctá. V soutěži Pohár deseti-
letých Moravy jiná naše dívka
reprezentovala naše město 

Trénink dětí je víc než plavecké závody

v Brně. Tyto
soutěže se or-
ganizují vždy v červenci a pak
v prosinci. 

Máte při tolika zájemcích ještě
prostor pro nové členy klubu?

Zatím máme plný stav a dal-
ší zájemce nepřijímáme, ale
kurzy pro začínající plavce
jsou organizovány dvakrát roč-
ně. Od září a od února. Takže
šance je až od příštího roku.

Co říkáte myšlence soutěže Plave
celé město?

Jsem rád, že
se takové akce

pořádají, protože alespoň jed-
nou ročně si může každý ově-
řit svou výkonnost, případně
ho to stimuluje ke zlepšování
kondice.

Učíte ve škole a každý den 
v týdnu vedete odpoledne 
plavecký klub, kdy máte čas 
na své soukromí?

Volného času mi zbývá má-
lo, ale občas si ho vyšetřím pro
kamarády.

Nemáte chu	 sám znovu soutěžit?
Musel bych začít trénovat a

to chce čas. Ten věnuji raději
dětem a plaveckému klub.

Chodíte plavat i s dětmi ze školy?
V rámci výuky tělesné vý-

chovy chodíme jednou v měsí-
ci na bazén. V tom je aqua-
centrum pro školy k nezapla-
cení. Většina z dětí se už pla-
vat naučila v první nebo druhé
třídě, později se učí správně
dýchat nebo vylepšovat styly.

František KREJZEK

Plavecký klub navštěvují děti velice rády. Adrian Kuder je vede ke sportovním výkonům. 
Foto: František Krejzek

rozhovor

V kategorii mladších žáků
zvítězil Martin Vincek, druhý
byl Lukáš Poštulka a třetí Da-
niel Drobek. Mezi mladšími
žákyněmi byla první Simona
Pilchová a druhá Kateřina
Honlová. V kategorii starších
žáků obsadil 1. místo Marek
Nawrocki, 2. místo Vojtěch
Szczepanski a 3. místo Luboš
Pilch. Vítězkou kategorie star-

ších žákyň se stala Lucie Prefe-

tová, druhá byla Michaela

Válková a třetí Zuzana Švan-

carová.

Všichni účastníci turnaje

obdrželi drobné upomínkové

předměty a občerstvení. Žáci

umístění na stupních vítězů

pak obdrželi diplomy a poháry.

Text a foto: Vladimír BITTNER

Turnaj mladých stolních tenistů 
7. listopadu oddíl stolního tenisu TJ Bohumín uspořádal

turnaj mládeže. Za účasti 27 hráčů a hráček se soutěžilo ve
čtyřech kategoriích - nejmladší žáci a žákyně (1. až 5. třída) 
a starší žáci a žákyně (6. až 9. třída).

Velkou nadějí stolního tenisu je
teprve osmiletý Martin Vincek.

Provozní doba 
aquacentra 
■ pondělí až čtvrtek:
kondiční plavání 

6 až 8 hodin
plavání pro veřejnost

12 až 21 hodin

■ pátek:
plavání pro veřejnost

12 až 21 hodin

■ sobota a neděle:
plavání pro veřejnost

8 až 21 hodin

Kontakt: ✆ 596 092 300, 
777 707 786, e-mail: 

aquacentrum@bospor.info,
www.bospor.info.cz
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Připomenutí příchodu řeckých dětí

Hudebníci z Nisosu v Ma-
ryšce představili řeckou hud-
bu. Koncert v Bohumíně té-
maticky navázal na letošní
červnové řecké oslavy v Ostra-
vě. Řekové si jimi připomněli
chvíle, kdy do Československa
a dalších zemí odešlo v roce
1948 z Řecka kvůli občanské
válce asi 25 tisíc řeckých dětí.
Mnohé z nich už v Českoslo-

vensku zůstaly napořád a zalo-
žily zde rodiny. »Jsme rádi, že se
nám v Bohumíně podařilo ve spo-
lupráci se sdružením Maryška u-
spořádat koncert plný řeckých
motivů. Už v červnu na nás při o-
slavách dolehla nostalgie,« řekl
předseda Řecké obce Bohu-
mín Michal Sdukos a dodal:

»Pro mnohé Řeky, kteří sem přišli
jako děti, se Československo stalo
domovem. To platí i pro Bohu-
mín. V roce 1998 jsme ve městě
dokonce založili vlastní řeckou o-
bec, která sdružuje padesátku
členů, a ve městě působí rovněž
taneční soubor Nea Elpida«. 

Součástí středečního kon-
certu byla výstava historických
fotografií, zachycující osudy
řeckých dětí a jejich odchod 
z Řecka v roce 1948. Nechybí
mezi nimi ani snímky dětí,
které přišly do Bohumína. 

Lukáš KANIA

Řecká atmosféra pohltila 12. listopadu Salón Maryška. Ře-
kové si společně se svými přáteli a kamarády připomenuli le-
tošní 60. výročí příchodu řeckých dětí do Československa ve-
čerem spojeným s koncertem ostravské formace Nisos.

V sobotu 8. listopadu pro-
běhla v domě PZKO v Bohu-
míně slavnostní schůze k 60.
výročí vzniku fotbalového
klubu Viktorie Bohumín.

Schůze se zúčastnilo 60 jak
současných, tak bývalých hrá-
čů, funkcionářů a hostů. Před-
seda klubu Gűnter Cviner při-
vítal mezi hosty také bývalého
reprezentačního brankáře ČR
Pavla Srníčka, který začal svou
hráčskou kariéru právě v bo-
humínské Viktorce. Ten spo-
lečně s bratrem Milanem pře-
dal klubu hodnotný sponzor-
ský dar - sadu 12 kusů kopa-
cích míčů.

Za Městský úřad v Bohumí-
ně účastníky pozdravila mís-
tostarostka Věra Palková a pře-
dala klubu šek na 5000 korun
a zároveň popřála všem čle-
nům další úspěchy ve sportov-
ní činnosti do budoucna.

Účastníci slavnostní schůze
obdrželi pamětní listy jako
vzpomínku na tyto oslavy. Po
oficiální části následovala vol-
ná zábava ke spokojenosti
všech účastníků. 

Výbor fotbalového oddílu
Viktorie Bohumín děkuje tou-
to cestou MěÚ Bohumín za fi-
nanční dar a dotaci pro tuto
slavnostní příležitost. 

Jozef OSVALD

Fotbalový klub 
Viktorie Bohumín
oslavil 60. výročí 

Ten se svým divadlem přiváží
do Bohumína hru Jana Weri-
cha pod názvem Čochtan vy-
pravuje. Nedělní večer 23. li-
stopadu si můžete zpříjemnit
zábavnou komedií od 19 hodin
v sále kina K3 Bohumín. (kab)

Pro bezdomovce
Od 1. prosince by mělo být 

v provozu denní centrum pro
bezdomovce na Drátovenské
ulici číslo 197. Provoz zde bu-
de zajiš�ovat Charita Bohu-
mín, která sem přesune také
část svého Charitního šatníku.
Denní centrum nebude na-
hrazovat azylový dům. Klienti
se zde budou moci umýt, pře-
vléci, případně využít prostory
k denní činnosti. (red)

Pudlovský almanach 
Ti z vás, kteří se zajímají 

o historii Pudlova a nestihli si
během říjnových oslav koupit
almanach se spoustou zajíma-
vých historických údajů a fo-
tek, tak mohou učinit i dnes.
Čtyřiašedesátistránkový alma-
nach je k dostání za lidovou
cenu 100 korun v infocentru
na radnici nebo přímo v pud-
lovské základní škole. Infor-
mace na ✆ 596 031 144. (jah)

Dvořák jako Čochtan
Vodník Čochtan. Tak to je

role, ve které uvidí bohumín-
ské publikum Josefa Dvořáka.

Moderní zařízení za 800 mi-
lionů korun sníží spotřebu
zemního plynu o dvě třetiny ve
srovnání se stávající technolo-
gií. Investice má zásadní vliv
na rozvoj společnosti Bona-
trans Group a. s. 

Nová linka pro tepelné zpra-
cování kol a dvojkolí začne růst
v areálu společnosti Bonatrans
Group a. s. v polovině roku
2009. První zkušební kolo pak
sjede z linky s největší pravdě-
podobností na konci roku
2010. Moderní zařízení umožní

zvýšit kapacitu válcování kol
na 220 tisíc kusů ročně, což je
o 20 % více než nyní.

Podle generálního ředitele
společnosti Bonatrans Group
a. s. Pavla Lazara jde o zásadní
okamžik v historii firmy: »Je to
největší investice, jakou kdy naše
firma zažila. Od celého projektu
si slibujeme, že nám otevře dveře
ke zvýšení tržního podílu v Evro-
pě i na světových trzích a to ze-
jména v segmentu osobní vysoko-
rychlostní železnice.« 

Pavel SOBOL

Bonatrans postaví novou linku
Zvýšení kapacity výroby kol a dvojkolí pro vysokorychlost-

ní železniční dopravu umožní bohumínské společnosti Bona-
trans Group a. s. nová linka pro tepelné zpracování výrobků.

Foto: František Krejzek
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3. listopadu zvolen předsedou senátorského
klubu ČSSD v Senátu Parlamentu ČR. 

Místostarostka Věra Palková se stala 13. listo-
padu náměstkyní hejtmana Moravskoslezského

kraje pro oblast školství, sportu 
a tělovýchovy. 

A do třetice Svatopluk Něme-
ček byl 15. listopadu na okresní konferenci
ČSSD zvolen předsedou sociální demokracie 
v okrese Karviná.

Blahopřejeme ke zvolení a přejeme, aby ve
svých nových pozicích byli stejně úspěšní jako
na domácí půdě.

Josef PLÁŠIL, předseda MO ČSSD

Bohumínští sociální demokraté nejsou hluší,
slepí ani lhostejní k palčivým problémům, s ni-
miž si mnohde nevědí rady a nebojí se ani nepo-
pulárních kroků. V komunálních volbách proto
opakovaně a s převahou vítězí. 

Představitelé místní organiza-
ce ČSSD jsou proto uznávanými
a přirozenými autoritami v regionu i v celé sociál-
ní demokracii. A tak nikoho nepřekvapilo, že sta-
rosta města Petr Vícha zvítězil před dvěma lety 
v senátních volbách a Alfréd Michalík už podru-
hé obhájil naše barvy v poslanecké sněmovně. 

Tento měsíc zaznamenala místní organizace
ČSSD další úspěchy. Starosta Petr Vícha byl 

Bohumínská ČSSD slaví
úspěch na všech frontách

pol i t ika

Sociální demokracie v Bohumíně si získala důvěru občanů už před mnoha lety. Ukázala, že

rozumí svým Bohumíňákům, naslouchá jejich přáním, úzce s nimi spolupracuje, dokáže řešit

jejich starosti i starosti celého města.

Petr Vícha
nový předseda 

senátního klubu ČSSD

Věra Palková
nová nám

ěstkyně hejtm
ana 

M
oravskoslezského kraje

Svatopluk N
ěm

eček
nový předseda OVV ČSSD 

okresu Karviná

Žáci a učitelé odborného vý-
cviku předváděli konkrétní
pracovní úkony, které jsou ob-
sahem osnov. Výstavka jednot-
livých strojů, nástrojů, přístro-
jů, pomůcek a výrobků upou-
tala pozornost mnoha návštěv-
níků, mezi které patřili zejmé-
na vycházející žáci základních
škol, jejich zákonní zástupci 
a výchovní poradci. O činnost
školy projevili zájem i novináři
a Česká televize. Celá olympi-

áda byla velmi dobře připrave-
na a navštívilo ji podle odhadu
víc než tisíc návštěvníků.

Naše expozice zaujala ze-
jména v části opracování ko-
vů, kdy žák oboru OK-3 obrá-
běl materiál na soustruhu a
frézoval nadpisy na KOSY
frézce řízenou CNC techni-
kou. Pozadu však nezůstali ani
truhláři a mechanici elektroni-
ci, kteří zde předvedli své do-
vednosti v oboru.

Přínosem pro informova-
nost návštěvníků byla prezen-
tace firem, které nabízely pre-
ference některým oborům 
a následné uplatnění absol-
ventů učebních a studijních o-
borů ve svých firmách, platové
podmínky apod.

Zástupce ŽDB GROUP a. s.
(náš sociální partner) prefero-
val zejména obory hutník, ob-
ráběč kovů, zámečník a elekt-
rikář, kterých je v současné
době na trhu práce nedosta-
tek.

Text a foto: Karel BEDNARZ

Výstava technických oborů 

Střední škola Bohumín prezentovala 16. října na olympiádě
technických profesí své studijní obory mechanik elektronik,
mechanik seřizovač-mechatronik, obráběč kovů a truhlář.

Mistrovství juniorů
ve scrabble

Po loňské premiéře se Dům
dětí a mládeže v Bohumíně
stane opět organizátorem fi-
nálového juniorského turna-
je ve scrabble. Uskuteční se
v neděli 23. listopadu od 
9 hodin v Salónu Maryška. 

Turnaj je určen pro hráče do
patnácti let. Bude se hrát na 
6 soutěžních kol. Pro účastní-
ky je zajištěno občerstvení,
startovné není vybíráno. Pa-
tronát nad turnajem, ze které-
ho vzejde nejlepší juniorský
hráč scrabble pro rok 2008,
převezme Česká asociace 
Scrabble. Ředitelem turnaje je
trojnásobný mistr republiky
Martin Sobala, který se stále
drží na prvních pozicích re-
publikového žebříčku dospě-
lých, v současnosti je druhý. 

Z Bohumíňáků se loni nejlé-
pe umístila třetí Žaneta Leová,
pátá Barča Červenková, šestý
Adam Bártů a sedmý Martin
Kempný.

Letos mají největší šanci
Terka Matějková a Ríša Va-
lent, oba z Ostravy, silná bo-
humínská generace už má víc
než 15 let. (frk)
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23. listopadu oslaví

své 65. narozeniny

manželka, 

naše maminka 

a babička 

paní Alena
SUCHÁNKOVÁ.

�
Hodně zdraví, pohody a životního 

optimizmu Ti přeje manžel Jiří, 

dcera Alena s rodinou a syn Milan.

S bolestí v srdci 

oznamujeme smutnou

zprávu, že nás navždy

opustila naše milovaná

maminka, tchyně, 

babička, prababička,

sestra, švagrová a teta

paní Štěpánka
KRAMNÁ
z Bohumína. 

Zemřela 5. listopadu po dlouhé, těžké 

nemoci ve věku 87 let. Děkujeme všem,

kteří tichou vzpomínkou uctí její památku.

27. listopadu oslaví

své 65. narozeniny 

má nejlepší kamarádka

paní Věra

VANČIŠINOVÁ
z Bohumína. 

�
Hodně zdraví, štěstí a spokojenosti 

do dalších let Ti, milá Věruško, 

ze srdce přejí Dáša s rodinou 

a maminka Jana.

20. listopadu oslaví

své 85. narozeniny

paní Alžběta

AUGUSTYNKOVÁ.

�
Mnoho štěstí, 

spokojenosti a hlavně zdraví 

do dalších let přejí dcery 

Jarmila a Marie rodinami.

23. listopadu oslaví své 40. výročí svatby

manželé Erich a Jiřina
GAWLASOVI.

K vaší rubínové svatbě vše nejlepší 
do dalších let přejí syn Radek, dcera Katka
s manželem Davidem a vnouček Daneček.

Blahopřání - jubilea

Vzpomínky - úmrtí

19. listopadu oslavil

své životní jubileum

80 let 

pan Karel
LECHOVIČ. 

Za jeho lásku 

a pochopení děkují 

a do dalších let mu

přejí hodně zdraví, pohody 

a životního elánu manželka Sonja, 

dcera Eva s manželem Jaromírem 

a vnoučata Katka a Honza.

Pavel Čecháček * 1958, Bohumín

Libuše Krejčí * 1923, Starý Bohumín

Jarmila Petříková * 1924, Bohumín-Skře-
čoň

Marianna Krafková * 1924, Starý Bohumín

Marta Ligocká * 1922, Starý Bohumín

Františka Mozgalová * 1920, Bohumín

Ján Karásek * 1946, Starý Bohumín

Jaroslava Nytrová * 1944, Bohumín

Marie Žurmanová * 1952, Bohumín

Otakar Trávníček * 1935, Bohumín

Vladimíra Hasníková * 1921, Starý Bohumín

Jiří Varkoček * 1956, Starý Bohumín

Štěpánka Kramná * 1921, Bohumín

Anna Dyntarová * 1926, Starý Bohumín

Wanda Plasgurová * 1926, Bohumín

Libuše Hermannová * 1925, Bohumín

Daniel Onysko * 1939, Bohumín

František Kwasnica * 1950, Bohumín-
Skřečoň

Karel Va�ura * 1940, Starý Bohumín

Bedřich Vžentek * 1924, Starý Bohumín

Josef Pánek * 1927, Bohumín-Vrbice

(mat)

Poslední
rozloučení

Upřímně děkujeme

všem příbuzným, 

známým a sousedům

za květinové dary 

a projevy soustrasti při

posledním rozloučení 

s paní Martou
LIGOCKOU

z Bohumína-Šunychlu, 

která nás opustila po těžké nemoci 

23. října 2008 ve věku 86 let. 

Zarmoucená rodina.

Řekli si 
své ANO 
Rudolf Gábor a Natálie Hangurbadžová,

oba z Bohumína;

Jaroslav Schmidt z Karviné a Jolanta 

Strządałová z Bohumína;

Jan Gabčo a Nikola Oračková, 

oba z Bohumína;

Martin Buday a Anna Truclová, 

oba z Bohumína;

Jiří Kupczyn z Bohumína a Monika 

Vyležíková z Ostravy;

Roman Marcol a Lucie Urbišová, 

oba z Bohumína;

Miroslav Kondrk a Marcela Švecová, 

oba z Bohumína;

Václav Včala z Plzně a Lenka Konderlová

z Bohumína;

Milan Strnad a Iva Mesiariková, 

oba Bohumína;

Vlastimil Kubiš a Ivana Granicová, 

oba z Bohumína;

Vladimír Stančo z Petrovic u Karviné 

a Halina Olszarová z Třince. (mat)

Noví občánci
Do pamětní knihy města Bohumína

byli zapsáni malí Bohumíňáčci:

Lukáš Baláž ● Alžběta Penka Balogová
● Andrea Biharyová ● Jaroslav Ferenc
● Marie Gáborová ● Anežka Hájková
● Tereza Holomková ● Dorota Janošcová
● Jaroslav Javorský ● David Juřička
● Nikola Kačicová ● Eliška Karasová
● Markéta Kazíková ● Jan Ključik ● Anežka
Kolarczyková ● Marek Lipovský ● Matyáš
Marcol ● Veronika Marcolová ● Alexandr
Meniar ● Jiří Mirga ● Martin Morávek.✎
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Kdo Tě znal, 
ten si vzpomene, 
kdo Tě miloval,

nikdy nezapomene.

29. listopadu 

vzpomeneme 

1. smutné výročí 

od úmrtí naší 

milované maminky,

babičky a prababičky 

paní Anny NITSCHOVÉ. 

Vzpomínají a nikdy nezapomenou 

děti s rodinami.

Těžko se s Tebou loučilo,
těžké je bez Tebe žít. 

Láska však smrtí nekončí, 
v srdcích Tě dál budeme mít.

3. prosince 

vzpomeneme 7. výročí

úmrtí manželky, naší

maminky, babičky,

prababičky a tety 

paní Oldřišky KOCUROVÉ. 

S láskou a úctou vzpomínají manžel Josef,

dcera Alena s rodinou a neteř Květka.

Odešel jsi, ale v našich
srdcích žiješ dál.

30. listopadu 

vzpomeneme 

3. výročí úmrtí 

pana Milana
BACÍKA.

�
S láskou vzpomínají maminka, 

manželka, synové Radek, Jiří, 

dcera Martina s manželem, 

vnuci Martin, Libor a Petr.

Kdo Tě znal,
ten si vzpomene, 
kdo Tě měl rád, 

nikdy nezapomene.

Dne 29. listopadu

vzpomeneme 

2. smutné výročí úmrtí

manžela, tatínka, 

bratra, dědečka, pradědečka a kamaráda

pana Vítězslava FRANKA. 

Děkujeme všem, kteří nezapomněli. 

S láskou a úctou vzpomíná celá rodina.

Kdo žije v srdcích těch,
které miloval, ten neodešel.

30. listopadu 

vzpomeneme 1. smutné

výročí úmrtí našeho

milovaného tatínka,

manžela, dědečka 

a pradědečka 

pana Andreje MIRGY.
S láskou vzpomínají a nikdy nezapomenou

manželka Viktorie, děti Marta, Valerie,

Andrej, Alžběta, Viktorie, Antonie,

vnoučata a pravnoučata, ze�ové a snachy.

Člověk nezemřel, 
pokud žije 

ve vzpomínkách 
svých milých.

28. listopadu 

by se dožila 65 let

paní Božena
BARABÁŠOVÁ. 

�
Stále vzpomínají dcera Eva s manželem,

vnuci Tomáš a Vítek.

Smrt se neřídí 
našimi plány... 
Čekal jsem to, 

ale ne tak brzy...
27. listopadu 

vzpomeneme 4. výročí

tragického úmrtí 

pana Ing. Petra
CHROBOČKA. 

S láskou vzpomínají manželka, syn, 

rodiče, sourozenci s rodinami, tchyně,

kamarádi a přátelé.

Jak krásné by bylo 
Ti přát, jak těžké je 

u hrobu stát a vzpomínat.

26. listopadu 

by se dožila 73 let 

milovaná manželka,

naše maminka 

a babička 

paní Alžběta DOBŘANSKÁ. 

Kdo jste ji měli rádi, vzpomeňte s námi.

Vzpomínají manžel Ludvík, 

syn Vlastík s rodinou, 

sestra Edita a všichni příbuzní.

Vzpomínky - úmrtí
22. listopadu 
vzpomeneme 

nedožitých 85 let 
milovaného manžela,

našeho tatínka, 
dědečka a pradědečka

pana Ondřeje
JURASE

a zároveň 10. prosince
uplyne 10. výročí jeho úmrtí. 

Vzpomínají manželka Marie, 
dcery Zdeňka, Irena s manželem, 

vnoučata Zdeněk a Andrejka s rodinami.

Jak krásné by bylo 
Ti přát, 

jak těžké je u hrobu stát
a vzpomínat.

26. listopadu 

by se dožil 75 let 

pan Oldřich

TEMA. 

�
S láskou a úctou vzpomíná 

manželka Božena s rodinou.

V neznámý svět jsi šel spát,
plakal každý, kdo Tě měl
rád. Ta rána v srdci bolí 
a zapomenout nedovolí.

23. listopadu 

by se dožil 60 let 

pan František
TŮMA.

�
Zároveň jsme si 17. října připomněli 

1. výročí jeho úmrtí. 

S láskou a úctou vzpomíná manželka Eva

s rodinou.

Prázdný je domov, 
smutno je v něm, cestička

k hřbitovu zůstala jen.
Čas plyne dál, nevrátí, 

co vzal, jen bolestné vzpo-
mínky nám zanechal.
22.11. vzpomeneme 

1. smutné výročí úmrtí

paní Františky
JANDOVÉ. 

S láskou a úctou vzpomínají a nikdy ne-
zapomenou manžel Josef, syn Roman 

s manželkou, dcera Lenka s manželem,
vnučky Lucka, Martinka a Renátka.
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novinky

● Prodám vykrmené krů-
ty, domácí krmení, objednáv-

ky na ✆ 776 171 452.

● Půjčky, řešení dluhů 
a exekucí, ✆ 732 474 853.

● Koupím byt v Bohumí-
ně, platím hotově, i zadlužený.

✆ 603 785 142.

● Koupím RD nebo poze-
mek, popř. chatu i v horším

stavu, platba ihned v hotovos-

ti, ✆ 608 370 379.

● Nabídka půjčky bez po-

platků předem. Půjčíme 10 000

Kč, vrátíte 11 628 Kč, půjčíme

20 000 Kč, vrátíte 23 256 Kč,

30 000 Kč - 34 884 Kč, 50 000

Kč - 58 140 Kč. Pokud máte

zájem, volejte 774 828 496.

● Objekt na autobusovém
nádraží v Bohumíně k pronáj-

mu. Plocha asi 500 m2, mož-

nost využití dle zájmu, v sou-

časnosti pivnice, bar, banket-

ky. ✆ 605 248 780.

● Pokládka plovoucích
podlah, PVC, koberců, úpravy

podkladů, nivelace, renovace

podlah. Více na www.dvfloor.cz.

● Veškeré domácí řemesl-
nické práce. Rychle, levně, 
✆ 737 166 283.

● Koupím předválečný
motocykl, možno i díly. 
Nabídněte za vaši cenu. 
✆ 608 244 451.

● Prodám byt v Bohumíně
centru 2+1 v os. vl. po celk.
rekonstrukci, nutno vidět, 
✆ 606 739 243.

● Pronajmu garáž v drátov-
nách, ✆ 777 314 457 po 17. hod.

● Prodám garáž v drátov-
nách za odhadní cenu, ✆ 739
297 368 mezi 18. a 19. hodinou.

● St. sp. Wüstenrot, a. s.,
kontaktujte p. Knoflíčkovou,
✆ 737 116 103.

● Prodám byt 3+1 na ul.
Tovární, 80 m2, volný k 1.1.
2009 nebo dle dohody. ✆ 
777 338 882.

● Prodám garáž v Pudlově
u čerp. stanice, cena dohodou,
✆ 723 150 585.

● Prodám chatu, Vítkov
Podhradí, ✆ 596 012 716.

● Prodám stavební pozem-
ky (1500 m2 + 2500 m2), loka-
lita za parkem. IS na hranici
pozemků. Nabídněte cenu, 
✆ 773 676 786.

inzerce ● Prodám dr. byt 3+1 v Bo-
humíně, cena dohodou, ✆
608 708 623.

● Pronajmu legálně byt
2+1 II. kat matce s dětmi nebo
důchodci, info ✆ 737 786 535.

● Nabízím doučování z mat.,
Mgr. Fuksová (Svárovská), 
✆ 776 820 716.

● Prodám Opel Corsa, r. v.
1991, dobrý stav, STK
05/2010, 15 000 Kč. Kontakt
✆ 739 865 969.

● Provádíme rekonstrukci
bytů vč. sádrokartonu, obkla-
dů a dlažeb, kontakt: ✆ 
775 120 291, 731 491 292.

Do zavedeného 
kadeřnického studia 

ve Skřečoni 
přijmu kosmetičku,

pedikérku, manikérku
Te l .  6 0 5  719  9 3 8 .

Hodinářství ROFI
Nerudova 1157, Bohumín
pracoviště zdravotně postižených občanů

Mobil: 605 506 432

PROVOZNÍ DOBA:
út - čt 9 - 11 13 - 18 hod.
pá 9 - 11 13 - 15.15 hod.

Hodinářské opravy - čistíme
pouzdra i kovotahy, vyměníme
baterie na počkání - se zárukou,

prodej dalších typů baterií, 
dárkové zboží apod.

Vážení zákazníci, ve dnech 24. až
25.11. bude prodejna uzavřena.

Kompletní ceník inzerce 
v OKU najdete na

www.mesto-bohumin.cz

Vzděláváním a odborným
výcvikem dosáhneš profesio-
nálních znalostí, které budeš
využívat i ve svém osobním ži-
votě. Jsi-li muž, je ti více než
18 let a přijmeš naše podmínky
vstupu do řad dobrovolných
hasičů Starý Bohumín, budeš

zařazen do výcviku, kde tě se-
známíme se základy hasičské
abecedy. 

Tvůj telefonát nebo tvá ná-
vštěva není konečnou přihláš-
kou do našich řad. Vstup mezi
nás záleží jen na tvém rozhod-
nutí.

Hledáme borce pro boj s ohněm
Máš chuť pomáhat lidem ve tvém okolí? Jsi spolehlivý, ohle-

duplný, pracovitý a s dobrým zdravotním stavem? Nebojíš se
rizikových a nebezpečných akcí? Být dobrovolným hasičem je
jedinečná zkušenost pro celý tvůj život.

Postupně budeš vycvičen
pro tyto činnosti: hašení požá-
rů, zásahy při dopravních ne-
hodách, poskytnutí předlékař-
ské pomoci, záchrana a evaku-
ace osob, obsluha speciálních
záchranných prostředků.

V případě zájmu volej na
723 077 884 nebo se podívej na
www.hasici-bohumin.estranky.cz
(připravujeme i novou domé-
nu a máme i videa na www.
stream.cz). (has)

V minulém čísle jsme psali o likvidaci drob-
ných elektrospotřebičů. E-boxy, které jsme uvá-
děli jako jednu z možností, najdete na chodbě
radnice i v některých prodejnách elektro ve
městě. Opominuli jsme Elektro Oldřicha Klímy,
jenž nás informoval o zajímavé službě, kterou
poskytuje majitelům elektrospotřebičů. V pro-
dejně Thermitron můžete odevzdat jakýkoliv
drobný elektrospotřebič a baterie, aniž zde udě-

láte nákup. Při pořízení nového spotřebiče ho
firma bohumínským zákazníkům bezplatně roz-
veze až do domu a na jméno majitele odveze
rovněž zdarma k likvidaci nepotřebný starý vý-
robek. Starším občanům vychází bezplatně
vstříc i při zapojení spotřebičů - pračky, televizo-
ru, elektrického sporáku a dalších přístrojů 
náročných na instalaci. Firmy přátelské ke spo-
třebiteli rádi zveřejníme. (red)

Firmy, které jsou k nám přátelské

Bobeš bude i pro
babičky a dědy

Centru mladé rodiny Bo-
beš se podařilo získat další
grant na podporu služeb pro
rodiny s dětmi. 

Nadace VIA udělila pro-
střednictvím programu Proc-
ter & Gamble pro mateřská
centra grant, ze kterého budou
realizovány aktivity podporu-
jící zapojení seniorů do aktivit
mladých rodin. Další skupi-
nou, na kterou je projekt za-
měřen, jsou rodiny s adoptiv-
ními dětmi a rodiny s dětmi se
zdravotním problémem ve vě-
ku do 6 let. Jednou z prvních
aktivit bude společné plavání,
kdy babička či děda budou pří-
tomni na lekci plavání svého
vnoučátka a budou si moci ty-
to emotivní chvilky zažít z bez-
prostřední blízkosti.

Petra KALICHOVÁ
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TWARDZIK Lumír
➧ klempířské práce
➧ pokrývačské práce
➧ nátěry plechových střech
➧ opravy plochých střech

Široký sortiment střešních
krytin a izolačních materiálů
včetně dodávky. 
Důchodcům práce se slevou!

✆✆ 596 544 588, 606 205 469

VÝROBA A PRODEJ
stavebních izolací
Tel.: 777 911 654, 

596 015 712

Sklad: Lidická 219, 
Nový Bohumín

IZOLACE
KRAN-IZOLR E S TAU R AC E

S O KO L OV N A
Nově zrekonstruovaná restaurace 

Sokolovna Vás zve k příjemnému posezení 
s možností obědů, večeří. 

Možnost konání rodinných oslav, 

rautů, svateb do 50 lidí. 

Nabízíme rovněž denní menu po - ne, výběr ze tří jídel.

OTEVŘENO DENNĚ po - čt 12 - 23 hodin

pá 12 - 24 hodin

so 10 - 24 hodin

ne 10 - 23 hodin

VAŘÍME SLUŠNĚ.

RESTAURACE SOKOLOVNA,
Sokolská 245, Bohumín-Záblatí

p. Martin Kern ✆774 884 901, 604 646 500

MALOVÁNÍ
byty, firmy, RD

■ opravy omítek ■ vyhlazování
stěn ■ tmelení stěrkou 

■ interiérové nástřiky stěn 
■ umyvatelné nástřiky byt. jader

koupelen ■ nátěry fasád RD 
■ obhlídka a posouzení zdarma

Tel. 596 014 986
603 146 638

Restaurace U Stružků nabízí PRONÁJEM SALONKU
naproti ŽDB − vrátnice II. Vhodný pro pořádání oslav,

školení, firemních večírků. 
Rezervace na tel. čísle 602 717 278, Hynek Stružka.

Zvu Vás do BUTIKU
v kině K3

NA NOVOU 
PODZIMNÍ A ZIMNÍ
KOLEKCI TEXTILU

● dámský, pánský
● ložní prádlo 

české výroby
po - pá 9 - 17 hod.
so 8 - 12 hod.



KAM V BOHUMÍNĚ?
Kulturní, sportovní a společenské dění ve městě od 20. listopadu do 4. prosince Programy také na www.mesto-bohumin.cz

KAM V BOHUMÍNĚ?
KNIHOVNA K3 BOHUMÍN 

Městská knihovna Bohumín, 
www.k3bohumin.cz,

knihovna-vedouci@k3bohumin.cz, 
telefon: 596 012 203.

■ do 28. listopadu VÝSTAVA BOHUMÍNSKÉHO
VÝTVARNÉHO KLUBU ŠKORPION. Mladí umělci
představuji svá díla a klasické výtvarné techniky,
malá galerie.
■ 25.11. v 15 hodin CHUMELÍ SE, SNĚŽÍ... Vý-
tvarná dílnička na zimní variace aneb vyrobme si
sněhuláka, dětské oddělení.
■ 1. - 23.12. ČERNOBÍLÝ SVĚT. Výstava bohu-
mínského výtvarného fotokroužku Domu dětí
a mládeže představuje své práce z oboru klasické,
černobílé fotografie, malá galerie.

AKCE SDRUŽENÍ MARYŠKA

Občanské sdružení Maryška, 
Salón Maryška, nám. T. G. Masaryka, 
www.maryska.cz, info@maryska.cz, 

■ 21.11. v 18 hodin OZVĚNY ACADEMIA FILM
OLOMOUC. Dokumentární filmy s přednáškou
Petra Vlčka, beseda s režiséry.
■ 22.11. v 16 hodin OZVĚNY ACADEMIA FILM
OLOMOUC. Pokračování z minulého dne.
■ 24.11. v 17 hodin JÓGA NA ŽIDLÍCH. Nenároč-
né cviky a zdravotní tělovýchovy Aničky Balcár-
kové. Vhodné i pro seniory a méně pohyblivé cvi-
čence. Do Maryšky nevedou žádné schody a naše
dveře jsou otevřené dokořán i vozíčkářům.
■ 25.11. v 18 hodin TAOISTICKÉ CVIČENÍ S DÁ-
ŠOU. Fyzické dechové cvičení, meridiánové 
dýchání, meditace.
■ od 29.11. v 17 hodin VÝSTAVA OBRAZŮ BAR-
BORY PALONCOVÉ. Expozice bude v Salónu k vi-
dění vždy v úterý a ve čtvrtek od 15 do 18 hodin 
a v době konání akcí.

AKCE PRO RODIČE MALÝCH DĚTÍ
CENTRUM MLADÉ RODINY BOBEŠ, 

www.bobescentrum.cz, 
bobes@bobescentrum.cz, 

telefon: 604 800 100, 604 388 853 (herna).

RODINNÉ CENTRUM SLŮNĚ, Nerudova ulice, 
rcslune@centrum.cz, telefon: 604 999 147.

■ 21.11. v 17 hodin TVŮRČÍ PODVEČER PRO ŽE-
NY: Drátkování. RC Slůně.
■ 22.11. v 10 hodin POVÍDÁNÍ S DULI JANOU.
Něžná náruč rodiče - manipulace s miminkem, no-
šení v šátku atd., RC Slůně.
■ 22.11. v 15 hodin MÁMA, TÁTA A JÁ. Víken-
dové odpoledne pro celou rodinu. Centrum Bo-
beš.
■ 25.11. v 17 hodin PORODNÍ PLÁN. Po před-
nášce následuje cvičení, centrum Bobeš.

■ 26.11. v 9 hodin NASTŘELOVÁNÍ NÁUŠNI-
ČEK V BOBŠI. Pouze na telefonickou objednávku,
centrum Bobeš.
■ 26.11. v 15 hodin SETKÁNÍ RODIN S DVOJ-
ČATY V BOBŠI. Tradiční setkání rodin s dvojčaty,
centrum Bobeš.
■ 27.11. v 10 hodin SLŮŇÁTKA SLAVÍ 8. NARO-
ZENINY. Srdečně zveme všechna Slůňátka s rodi-
či na malou oslavu 8. narozenin, RC Slůně.

AKCE V DOMĚ DĚTÍ A MLÁDEŽE

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE BOHUMÍN, 
www.ddmbohumin.cz,

ddmbohumin@post.cz, telefon: 596 013 131

■ 29.11. v 19 hodin COUNTRY VEČER. Výuka
country tanců s živou hudbou. Sál Domu dětí 
a mládeže v Bohumíně, � Hana Tašková, 
☎ 596 013 131.

OSTATNÍ KULTURA

■ 20.11. v 16.30 hodin MUZIKÁL KRAKONOŠO-
VA ZAHRADA. Koncertní sál základní umělecké
školy.
■ 20. a 27.11. v 16.30 hodin EXIT KLUB. Klubov-
na na faře - modrá budova na Masarykově ulici,
� Miriam Paszová, ☎ 736 627 503.
■ 21. - 22.11. v 16 hodin ČAJKA VÁS OPĚT ZVE.
Klubovna na faře - modrá budova na Masarykově
ulici.
■ 22.11. od 16 hodin PODZIMNÍ SLAVNOST 
V SOKOLOVNĚ. Sokolovna Záblatí, informace
Blanka Freitagová, ☎ 721 218 307.
■ 26.11. v 16.30 hodin KONCERT SOUBORU
ZUŠ. Koncertní sál základní umělecké školy.
■ OS Bart oznamuje všem svým příznivcům a pra-
videlným návštěvníkům tradiční podzimní verni-
sáže, že LETOŠNÍ VÝSTAVA SE ODKLÁDÁ pro
souběh více kulturních akcí v Bohumíně. O ná-
hradním termínu výstavy budeme s předstihem
informovat. 

SPORT

■ 21. - 23.11. ZAHÁJENÍ ZIMNÍ SEZONY V BES-
KYDECH - Bukovec. Zimní táboření, obtížnost
střední, délka 30 km. Setkání všech táborníků bu-
de v hospůdce »Pod lípou« v 15 hodin. � B. Boru-
ta, ☎ 732 828 397.
■ 22.11. v 9 hodin AEROBIK SHOW. Předvánoční
tříhodinové aerobik show. Sportcentrum Bohu-
mín, 180 Kč, členové klubu 150 Kč. Kapacita cvi-
čících 60 míst, cvičí se v sále 1 a 2. � Iveta Den-
disová, ☎ 608 333 771.
■ 22.11. v 16 hodin SETKÁNÍ POD LÍPOU. 
Tradiční podzimní setkání v sokolovně v Záblatí.
� Pavla Skokanová, ☎ 731 130 665.
■ 29.11. v 17 hodin BODYCVIČNA. Přij� si s ná-
mi zacvičit, tělocvična gymnázia. � Miriam Pas-
zová, ☎ 736 627 503.
■ PROVOZNÍ DOBA AQUACENTRA na str. 12.

K3 BOHUMÍN 

Studentská 781,
www.k3bohumin.cz, k3@k3bohumin.cz, 

telefon: 596 012 124

Není-li uvedená cena, je vstup zdarma.
■ do 5.12. MÉ NEJMILEJŠÍ MÍSTO V BOHUMÍ-
NĚ. Výstava děl žáků 1. a 2. tříd základních škol
vzniklých v soutěži O Bohumínu a historii hornictví
v Moravskoslezském kraji víme všechno, aneb
soutěž pro 1833 dětí. Foyer kina K3.
■ 23.11. v 19 hodin JOSEF DVOŘÁK: ČOCHTAN.
Hra Jana Wericha ve svém specifickém pojetí, sál
kina, vstupné řada 1 - 6: 250 Kč, 7 - 12: 230 Kč, 12
- 16 a přístavky: 200 Kč.
■ 24.11. v 9 hodin VĚDOMOSTNÍ SOUTĚŽ O BO-
HUMÍNU A HORNICTVÍ V MORAVSKOSLEZ-
SKÉM KRAJI. Třetí kolo soutěže, ve kterém změří
své síly ZŠ Pudlov a ZŠ Bezručova, sál kina K3.
■ 26.11. v 19 hodin SCREAMERS ÚTOČÍ. Nový
zábavný program populární skupiny. Vstupné
200, 230 a 250 Kč, předprodej vstupenek v kni-
hovně, oddělení pro dospělé čtenáře.
■ 29.11. od 8 do 17 hodin VÁNOČNÍ TRHY. At-
mosféra zimy a blížících se Vánoc, živí kapři v ká-
di, koledy, pestré dekorace, stylové stánky, pro-
dejci v dobovém oblečení a převážně ručně vyrá-
běné zboží, zhruba osm desítek prodejců. Promí-
tání animovaného rodinného filmu Polární expres
od 9, 11, 13 a 15 hodin. Vstupné na film je 20 Kč. 
■ 4.12. v 16 hodin MIKULÁŠ A POHÁDKA Tram-
poty čertíka Culínka. Po pohádce se děti mohou
těšit na Mikulášské nadílení s českými koledami.
(Děti dostanou balíček v hodnotě 50 Kč.) Sál kina
K3 Bohumín, 50 Kč.

KINO K3 BOHUMÍN 

■ 20. - 21.11. v 19 hodin CESTA DO STŘEDU ZE-
MĚ. Akční, dobrodružný, fantasy, sci-fi film USA,
přístupný, od 12 let, 65 Kč.
■ 22.11. v 19 hodin NESAHEJTE NA SEKERU (Vé-
vodkyně z Langeais). Romantický francouzsko-
italský film, přístupný od 12 let, 65 Kč.
■ 23.11. v 10 hodin KUNG FU PANDA. Animova-
ný, komedie, akční, rodinný film USA, 60 Kč.
■ 27.11. v 19 hodin ZRCADLA. Americký horor,
přístupný od 15 let, 60 Kč.
■ 29.11. v 9, 11, 13 a 15 hodin POLÁRNÍ EX-
PRES. Animovaný, rodinný, fantasy film USA, da-
bing, 20 Kč.
■ 29. - 30.11. v 19 hodin NESTYDA. Česká kome-
die, přístupný od 15 let, 80 Kč.
■ 30.11. v 10 hodin VALL-I. Animovaný, komedie,
rodinný, sci-fi film USA, dabing, 70 Kč.
■ 3.12. v 9 hodin TAJEMSTVÍ PRSTENU. Filmo-
vý klub pro seniory. Film Velká Británie/ Kanada/
USA, 40 Kč.
■ 4. - 5.12. v 19 hodin SAW 5. Krimi, horor, thriller,
mysteriózní film USA, přístupný od 15 let, 65 Kč.
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Dva čeští spisovatelé 
v knihovně

Dva úspěšní představitelé současné české
literatury, spisovatelé Michal Viewegh 
a Martin Reiner, zavítali ve středu 12. listo-
padu do bohumínské knihovny K3. Besedu
s nimi si nenechala ujít asi třicítka čtenářů.
Michal Viewegh je seznámil se svou nejno-
vější knihou Román pro muže, Martin Rei-
ner představil sbírku fejetonů Plachý milio-
nář na útěku. »Původně jsem uvažoval, zda u-
dělat Román pro muže volným pokračováním
Románu pro ženy, ale nakonec jsem se vydal ji-
nou cestou. Je to zcela nový příběh s novými hr-
diny,« řekl při besedě Michal Viewegh, který
v říjnu uvedl na knižní trh svůj dvacátý ro-
mán. Martin Reiner představil sbírku feje-
tonů napsaných pro Mladou frontu Dnes.
»S Michalem máme v listopadu na severní Mo-
ravě a ve Slezsku hned několik podobných setká-
ní se čtenáři. Důvěrně tomu říkáme čtecí šňůra,«
uvedl Martin Reiner s tím, že atmosféra 
v knihovně K3 byla příjemná. (luk)

Hororové 
čtení na jevišti

Krátce před dušičkami o-

vládla komorní sál Základní u-

mělecké školy Bohumín stylo-

vá atmosféra. Při svitu svíček

se diváci zaposlouchali do scé-

nického čtení hororových pří-

běhů Edgara Allana Poe a Ma-

ry E. Braddonové, nazvaného

Halloween 2008. Povídky na-

studovaly žákyně II. cyklu lite-

rárně-dramatického oboru zá-

kladní umělecké školy. Premi-

éra se uskutečnila 30. října na

školní půdě a repríza v Salónu

Maryška 31. října. (čer)

11.11. v 11 hodin 
Den válečných veteránů 

Zástupci radnice, děti ze starobohumínské školy, zá-
stupce Policie ČR a členové vojenského klubu Palcát ucti-
li památku válečných veteránů u památníku na náměstí
Svobody ve Starém Bohumíně. 

Den válečných veteránů připomíná každoročně 11. lis-
topadu v 11 hodin oběti všech válečných konfliktů a uza-
vření příměří s Německem v roce 1918, kdy skončila první
světová válka. Děti ze základní školy ve Starém Bohumí-
ně měly příležitost prohlédnout si skutečný samopal, kte-
rý jim po pietním aktu zapůjčili členové vojenského klubu
Palcát. Prohlídka byla naprosto bezpečná, nebo� se jedna-
lo o znehodnocenou zbraň. (frk)
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